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Hulíňan     3/2008DNES V ČÍSLE

Jaké bude náměstí Míru? Veřejná diskuse o budoucí   
podobě náměstí je odstartovaná. Svoje představy o tom, co by 

na náměstí mělo být, můžete tlumočit radnici i písemně.  Str. 11.

Dětské oddělení knihovny navštěvují už i čtenáři, kteří chodí do školky. Na návštěvě v knihovně se líbilo i dětem z MŠ 
Družba, které si nejen prohlídly obrázky, ale prošmejdily i regály s knížkami pro děti, které už umí číst. Co všechno jim Městská 

knihovna Hulín nabízí na str. 23.

Hulínská škola se talentovanými dětmi může pochlubit ve všech oborech. Na fotografii vlevo jsou recitátoři, z nichž ti 
nejlepší postoupili do oblastního kola. Výtvarné vlohy mají hulínské děti zakódované v genech stejně dobře jako hudební. 

Na fotografii vpravo jsou děvčata, která nainstalovala výtvarná díla svá i spolužáků v jídelně TOS. Str. 17 – 18.

Díky novému zařízení bude úklid ve městě už letos 
na jaře jednodušší. Kontejner s vysavačem odstraní nejen 

papírky či plasty, ale i psí exkrementy. Str. 12.



Hulíňan     3/2008DNES V ČÍSLE

Jaké bude náměstí Míru? Veřejná diskuse o budoucí   
podobě náměstí je odstartovaná. Svoje představy o tom, co by 

na náměstí mělo být, můžete tlumočit radnici i písemně.  Str. 11.

Dětské oddělení knihovny navštěvují už i čtenáři, kteří chodí do školky. Na návštěvě v knihovně se líbilo i dětem z MŠ 
Družba, které si nejen prohlídly obrázky, ale prošmejdily i regály s knížkami pro děti, které už umí číst. Co všechno jim Městská 

knihovna Hulín nabízí na str. 23.

Hulínská škola se talentovanými dětmi může pochlubit ve všech oborech. Na fotografii vlevo jsou recitátoři, z nichž ti 
nejlepší postoupili do oblastního kola. Výtvarné vlohy mají hulínské děti zakódované v genech stejně dobře jako hudební. 

Na fotografii vpravo jsou děvčata, která nainstalovala výtvarná díla svá i spolužáků v jídelně TOS. Str. 17 – 18.

Díky novému zařízení bude úklid ve městě už letos 
na jaře jednodušší. Kontejner s vysavačem odstraní nejen 

papírky či plasty, ale i psí exkrementy. Str. 12.

Hulíňan     3/2008

1

EDITORIAL
Vážení občané,
máme za sebou krátké zimní dny, dlouhé večery někdy zpříjemněné 

plesy a bály, a sotva jsme se vzpamatovali ze startu do nového roku, je tu 
opět jaro. Stejně jako celá příroda i my se probouzíme a vstřebáváme energii 
z jarního sluníčka. Jaro před nás pomalu staví celou řadu aktivit a dává nám 
odhodlání. V dalších článcích tohoto čísla Hulíňanu se jistě dočtete o tom, co 
čeká zjara radnici. Bude to také důkazem skutečnosti, že se v Hulíně pořád 
něco děje,  a že naše snažení směřuje postupně po drobných krocích k vaší 
spokojenosti. 

    Máme spoustu plánů. Někdy se zdá, že se jimi občané města příliš 
nezabývají, ale dostáváme řadu informací, že to není tak docela pravda. 
Faktem je, že se v některých případech snaží vlámat do otevřených dveří. Bývá 
to však zřídka a nás to vede k výzvě, abyste se nebáli se svými náměty a připomínkami přicházet za úředníky radnice 
ani za svými zastupiteli a radními a přednášet je případně na veřejných zasedáních zastupitelstva.

     Jedním z témat ovlivňujících život v Hulíně je doprava. O problémech s ní spojených hovoříme velmi často. Hledat 
východiska z dopravní situace v Hulíně je z pozice obce složité. Náš vliv na řešení průjezdnosti městem je omezený, 
přesto se snažíme tlačit na orgány Zlínského kraje a jejich prostřednictvím i na ministerstvo dopravy. Velkou výhodou 
je, že záměry a snaha města je se zájmy kraje stejná a společná. Průjezdnost ve městě vyřeší pouze výstavba dálnice 
D1 a navazujících rychlostních komunikací R 55 z Hulína do Otrokovic a R 49 z Hulína kolem Holešova a Fryštáku 
směrem na Zlín. Tyto klíčové komunikace mají zásadní význam pro řešení dopravní infrastruktury našeho regionu, 
ale především pro naše město. To nás zajímá nejvíc. Všechny tři tyto obrovské stavby budou zahájeny v letošním roce. 
Dokončení je plánováno na rok 2012. 

     Dopravních problémů máme ve městě však mnohem více. Další z oblastí k řešení je stav místních komunikací. 
V minulých dnech proběhla prohlídka jejich stavu po zimě, největší závady jsou zmapovány a hned, jak počasí dovolí, 
budou prováděny opravy.

     S problematikou závad na místních komunikacích souvisí i dopis podepsaný obyvateli Partyzánské ulice, 
kteří si stěžují jednak na její stav, ale i na nedodržování předepsané rychlosti. Řada řidičů znalých situaci se snaží 
zejména v dopravní špičce vyhnout ucpaným kruhovým objezdům a cestu na Holešov si podstatně zkrátí a zrychlí. 
Bohužel řada z nich projíždí po této ulici velmi razantně. Město o této situaci ví, a chce ji řešit. Výmoly ve vozovce 
a kolem zpomalovacího retardéru budou opraveny. Snad si budou moci obyvatelé této lokality částečně oddechnout 
v momentě, kdy do prostoru mezi Hulín a Pravčice bude v souvislostí s výstavbou R 55 navážena zemina a val budoucí 
silnice. Komunikace bude v nejbližších dnech na delší dobu uzavřena. Škoda, že sběratelé podpisů zapomněli uvést 
pod dopisem kontaktní adresu a není tedy možné na podnět podepsaných odpovědět písemnou formou. Možná 
najdou cestu k nám osobně.

     Dosti složitou situaci mají ve městě i chodci, zvlášť kolem hlavní silnice a na náměstí. Není to jen hustým 
provozem, ale jistě mi dáte za pravdu, když budu tvrdit, že často i díky nedisciplinovaným, bezohledným a nebezpečným 
cyklistům, kteří jezdí po chodnících a ohrožují tak spoustu lidí, zejména starších a dětí.

     Musíme být trpěliví. Věřím, že se dočkáme a po zprovoznění silnic, které vytvoří obchvat města, bude doprava 
v Hulíně únosnější. A třeba zjara i cyklisté dokážou být slušnější!

Roman Hoza – starosta
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Z RADNICE

USNESENÍ

z 11. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 21. února 2008 
v  Kulturním klubu v Hulíně

Usnesení č. 89/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění 
usnesení z 10. zasedání  zastupitelstva města bez  při-
pomínek.

Usnesení č. 90/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení Rady města 
Hulína od 20. prosince 2007 do 18. února  2008 s připomín-
kou k výši ceny vyplývající ze smlouvy o správě a údržbě 
pohřebišť s firmou KOMBYT SERVIS, s.r.o. Hulín.

Usnesení č. 91/2008
V souladu s ustanovením § 85  písm. a) Zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích  ve znění pozdějších předpisů
a) Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu o zřízení 

věcného břemene s právem zřízení a provozování 
přeložky VTL plynovodu a právem vstupu a vjezdu 
na část pozemku parc. č. 2828/1 v k.ú. Hulín o celkové 
výměře 1078 m2 f. JMP Net, s.r.o. se sídlem Plynárenská 
499/1, 657 02 Brno za cenu 1890,- Kč dle GP č. 2383 
– 1950/2007 a náklady spojené s vkladem do KN;

b) Zastupitelstvo města schvaluje vydání nezávazného 
souhlasu s výstavbou fotovoltaické elektrárny v ka-
tastrálním území města Hulína;

c) Zastupitelstvo města schvaluje formu financování 
vybudování malé chlorovny a MaR na koupališti měs-
ta Hulín dle cenové nabídky firmy GHC Invest, s.r.o., 
se sídlem Korunovační 6, 170 00 Praha 7 a pověřuje 
starostu města podpisem příslušné smlouvy;

d) Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu o dílo mezi měs-
tem Hulín a firmou A studio se sídlem Smetanova 1225, 
767 01 Kroměříž na zpracování dokumentace „Projekt 
regenerace panelového sídliště Višňovce v Hulíně“  
a  pověřuje starostu města podpisem této smlouvy;

e) Zastupitelstvo města schvaluje revokaci usnesení 
z 10. zasedání Zastupitelstva města Hulína konaného 
dne 13. prosince 2007 č. 80/2007 písm. n). Původní 
text se nahrazuje následovně: Zastupitelstvo města 
schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene na části 
pozemku parc. č. 1106/02 v k.ú. Rajnochovice man-
želům Ing. Ludvíkovi a Ludmile Směšným, bytem 
Rajnochovice 244 za cenu 3.000,- Kč + náklady na GP 
+ náklady spojené s vkladem do KN;

f) Platnost usnesení v bodě e) do 30. 6. 2008.

Usnesení č. 92/2008
Zastupitelstvo města schvaluje nákup užitkového vozi-
dla určeného na rozvoz obědů občanům města, který 
proběhne na základě výběrového řízení formou uzavření 
leasingové nebo úvěrové smlouvy a cena vozidla nepře-
sáhne 450 tis. Kč, pověřuje radu města realizací nákupu 
vozidla a současně pověřuje starostu města podpisem 
příslušné smlouvy;

Usnesení č. 93/2008
Zastupitelstvo města Hulína  schvaluje v souladu s usta-
novením § 84 odst. 2, písm. b) Zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích ve znění pozdějších předpisů a ustanovení § 
16 Zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů ve znění pozdějších předpisů níže 
uvedená rozpočtová opatření:

1) z dotace Zlínského kraje 
3392 5331   10 t.   KK neinvestiční příspěvek
3421 5331  2 t.  SVČ neinvestiční příspěvek

2) z nadrozpočtových zdrojů:
3113 5331  66 t.  ZŠ neinvestiční příspěvek   
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Z RADNICE
Usnesení č. 94/2008
a) Zastupitelstvo města v souladu s ust. § 84 odst. 2 

písm. d) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění 
pozdějších předpisů schvaluje sloučení příspěvkové 
organizace MATEŘSKÁ ŠKOLA Hulín, Družba 1132, 
okres Kroměříž s příspěvkovou organizací MATEŘSKÁ 
ŠKOLA, ul. Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvková orga-
nizace se sídlem Eduarda Světlíka 1197, Hulín, okr. 
Kroměříž ke dni 30. 6. 2008;

b) Zastupitelstvo města stanovuje pro slučování pří-
spěvkové organizace MATEŘSKÁ ŠKOLA Hulín, Družba 
1132, okres Kroměříž jako nástupnickou organiza-
ci příspěvkovou organizaci MATEŘSKÁ ŠKOLA, ul. 
Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvková organizace, se 
sídlem Eduarda Světlíka 1197, Hulín, okr. Kroměříž;

c) Zastupitelstvo města schvaluje pro příspěvkovou 
organizaci MATEŘSKÁ ŠKOLA, ul. Eduarda Světlíka, 
Hulín, příspěvková organizace se sídlem Eduarda 
Světlíka 1197, Hulín, okr. Kroměříž další místo posky-
tovaného vzdělávání (dříve „odloučené pracoviště“) 
na adrese Družba 1132, Hulín pro realizaci předškol-
ního vzdělávání;

d) Zastupitelstvo města pověřuje starostu města k vydá-
ní  písemného rozhodnutí o sloučení příspěvkových 
organizací, ve kterém bude určeno, že všechna práva 
a závazky z pracovněprávních vztahů a správy ma-
jetku ve vlastnictví města přecházejí dnem sloučení 

na příspěvkovou organizaci MATEŘSKÁ ŠKOLA, ul. 
Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvková organizace se 
sídlem Eduarda Světlíka 1197, Hulín, okr. Kroměříž 
jako organizaci přejímající;

e) Zastupitelstvo města pověřuje realizací všech dalších 
kroků spojených se sloučením obou příspěvkových 
organizací, ke kterým by jinak bylo kompetentní 
Zastupitelstvo města Hulína, Radu města Hulína;

Usnesení č. 95/2008
Zastupitelstvo města a jmenuje členy Školské rady 
Základní školy Hulín, okr. Kroměříž se sídlem Nábřeží 938, 
Hulín příspěvkové organizace: Ing. Vladimíra Omastu, nar. 
13. 2. 1972, trvale bytem Žižkova 190, Hulín, paní Zuzanu 
Balcárkovou, nar. 24. 8. 1967, trvale bytem Krátká 777, 
Hulín, Mgr. Lenku Poláškovou, nar. 22. 8. 1978, trvale 
bytem Sadová 883, Hulín.

Usnesení č. 96/2008
Zastupitelstvo  schvaluje „Dodatek č. 2 ke Smlouvě o spo-
lupráci při tvorbě, aktualizaci a správě digitální technické 
mapy obce“ se Zlínským krajem.

V Hulíně dne 21. února 2008

Mgr. Roman Hoza - starosta                                                                                      
Petr Polák - místostarosta

Nový stavební zákon v praxi

Nový stavební zákon - zákon o územním plánování 
a stavebním řádu, který nese číslo 183/2006 Sb., platí již 
víc než rok. Přinesl spoustu nových a mnohdy až neob-
vyklých postupů. 

Největší důraz přitom klade na umístění, které 
vyžadují takřka všechny stavby a jiné záměry, ať už jde 
o různé přístřešky, skleníky, přípojky, bazény, oplocení, 
montované zahradní chatky, rodinné domy, terénní 
úpravy či o stavbu jaderné elektrárny.

Umístění je možné různými způsoby. 

Tradiční územní rozhodnutí, kterým se umisťují 
stavby nebo zařízení a změny staveb a kterými se provádí 
změny využití území, dělí nebo scelují pozemky a vyhla-
šují ochranná pásma, jsou vydávána v územním řízení. 
Jelikož Hulín, Břest i Pravčice mají schválené územní 
plány, vede se územní řízení v našem správním obvodu 
vždy veřejnou vyhláškou, což dobu od podání žádosti 
po vydání územního rozhodnutí podstatně prodlužuje. 
Jednotlivé úkony stavebního úřadu musí být vyvěšeny 
na úředních deskách patnáct dnů, kdy dnem doručení 



Hulíňan     3/2008

2

Z RADNICE

USNESENÍ

z 11. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 21. února 2008 
v  Kulturním klubu v Hulíně

Usnesení č. 89/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění 
usnesení z 10. zasedání  zastupitelstva města bez  při-
pomínek.

Usnesení č. 90/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení Rady města 
Hulína od 20. prosince 2007 do 18. února  2008 s připomín-
kou k výši ceny vyplývající ze smlouvy o správě a údržbě 
pohřebišť s firmou KOMBYT SERVIS, s.r.o. Hulín.

Usnesení č. 91/2008
V souladu s ustanovením § 85  písm. a) Zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích  ve znění pozdějších předpisů
a) Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu o zřízení 

věcného břemene s právem zřízení a provozování 
přeložky VTL plynovodu a právem vstupu a vjezdu 
na část pozemku parc. č. 2828/1 v k.ú. Hulín o celkové 
výměře 1078 m2 f. JMP Net, s.r.o. se sídlem Plynárenská 
499/1, 657 02 Brno za cenu 1890,- Kč dle GP č. 2383 
– 1950/2007 a náklady spojené s vkladem do KN;

b) Zastupitelstvo města schvaluje vydání nezávazného 
souhlasu s výstavbou fotovoltaické elektrárny v ka-
tastrálním území města Hulína;

c) Zastupitelstvo města schvaluje formu financování 
vybudování malé chlorovny a MaR na koupališti měs-
ta Hulín dle cenové nabídky firmy GHC Invest, s.r.o., 
se sídlem Korunovační 6, 170 00 Praha 7 a pověřuje 
starostu města podpisem příslušné smlouvy;

d) Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu o dílo mezi měs-
tem Hulín a firmou A studio se sídlem Smetanova 1225, 
767 01 Kroměříž na zpracování dokumentace „Projekt 
regenerace panelového sídliště Višňovce v Hulíně“  
a  pověřuje starostu města podpisem této smlouvy;

e) Zastupitelstvo města schvaluje revokaci usnesení 
z 10. zasedání Zastupitelstva města Hulína konaného 
dne 13. prosince 2007 č. 80/2007 písm. n). Původní 
text se nahrazuje následovně: Zastupitelstvo města 
schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene na části 
pozemku parc. č. 1106/02 v k.ú. Rajnochovice man-
želům Ing. Ludvíkovi a Ludmile Směšným, bytem 
Rajnochovice 244 za cenu 3.000,- Kč + náklady na GP 
+ náklady spojené s vkladem do KN;

f) Platnost usnesení v bodě e) do 30. 6. 2008.

Usnesení č. 92/2008
Zastupitelstvo města schvaluje nákup užitkového vozi-
dla určeného na rozvoz obědů občanům města, který 
proběhne na základě výběrového řízení formou uzavření 
leasingové nebo úvěrové smlouvy a cena vozidla nepře-
sáhne 450 tis. Kč, pověřuje radu města realizací nákupu 
vozidla a současně pověřuje starostu města podpisem 
příslušné smlouvy;

Usnesení č. 93/2008
Zastupitelstvo města Hulína  schvaluje v souladu s usta-
novením § 84 odst. 2, písm. b) Zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích ve znění pozdějších předpisů a ustanovení § 
16 Zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů ve znění pozdějších předpisů níže 
uvedená rozpočtová opatření:

1) z dotace Zlínského kraje 
3392 5331   10 t.   KK neinvestiční příspěvek
3421 5331  2 t.  SVČ neinvestiční příspěvek

2) z nadrozpočtových zdrojů:
3113 5331  66 t.  ZŠ neinvestiční příspěvek   

Hulíňan     3/2008

3

Z RADNICE
Usnesení č. 94/2008
a) Zastupitelstvo města v souladu s ust. § 84 odst. 2 

písm. d) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění 
pozdějších předpisů schvaluje sloučení příspěvkové 
organizace MATEŘSKÁ ŠKOLA Hulín, Družba 1132, 
okres Kroměříž s příspěvkovou organizací MATEŘSKÁ 
ŠKOLA, ul. Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvková orga-
nizace se sídlem Eduarda Světlíka 1197, Hulín, okr. 
Kroměříž ke dni 30. 6. 2008;

b) Zastupitelstvo města stanovuje pro slučování pří-
spěvkové organizace MATEŘSKÁ ŠKOLA Hulín, Družba 
1132, okres Kroměříž jako nástupnickou organiza-
ci příspěvkovou organizaci MATEŘSKÁ ŠKOLA, ul. 
Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvková organizace, se 
sídlem Eduarda Světlíka 1197, Hulín, okr. Kroměříž;

c) Zastupitelstvo města schvaluje pro příspěvkovou 
organizaci MATEŘSKÁ ŠKOLA, ul. Eduarda Světlíka, 
Hulín, příspěvková organizace se sídlem Eduarda 
Světlíka 1197, Hulín, okr. Kroměříž další místo posky-
tovaného vzdělávání (dříve „odloučené pracoviště“) 
na adrese Družba 1132, Hulín pro realizaci předškol-
ního vzdělávání;

d) Zastupitelstvo města pověřuje starostu města k vydá-
ní  písemného rozhodnutí o sloučení příspěvkových 
organizací, ve kterém bude určeno, že všechna práva 
a závazky z pracovněprávních vztahů a správy ma-
jetku ve vlastnictví města přecházejí dnem sloučení 

na příspěvkovou organizaci MATEŘSKÁ ŠKOLA, ul. 
Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvková organizace se 
sídlem Eduarda Světlíka 1197, Hulín, okr. Kroměříž 
jako organizaci přejímající;

e) Zastupitelstvo města pověřuje realizací všech dalších 
kroků spojených se sloučením obou příspěvkových 
organizací, ke kterým by jinak bylo kompetentní 
Zastupitelstvo města Hulína, Radu města Hulína;

Usnesení č. 95/2008
Zastupitelstvo města a jmenuje členy Školské rady 
Základní školy Hulín, okr. Kroměříž se sídlem Nábřeží 938, 
Hulín příspěvkové organizace: Ing. Vladimíra Omastu, nar. 
13. 2. 1972, trvale bytem Žižkova 190, Hulín, paní Zuzanu 
Balcárkovou, nar. 24. 8. 1967, trvale bytem Krátká 777, 
Hulín, Mgr. Lenku Poláškovou, nar. 22. 8. 1978, trvale 
bytem Sadová 883, Hulín.

Usnesení č. 96/2008
Zastupitelstvo  schvaluje „Dodatek č. 2 ke Smlouvě o spo-
lupráci při tvorbě, aktualizaci a správě digitální technické 
mapy obce“ se Zlínským krajem.

V Hulíně dne 21. února 2008

Mgr. Roman Hoza - starosta                                                                                      
Petr Polák - místostarosta

Nový stavební zákon v praxi

Nový stavební zákon - zákon o územním plánování 
a stavebním řádu, který nese číslo 183/2006 Sb., platí již 
víc než rok. Přinesl spoustu nových a mnohdy až neob-
vyklých postupů. 

Největší důraz přitom klade na umístění, které 
vyžadují takřka všechny stavby a jiné záměry, ať už jde 
o různé přístřešky, skleníky, přípojky, bazény, oplocení, 
montované zahradní chatky, rodinné domy, terénní 
úpravy či o stavbu jaderné elektrárny.

Umístění je možné různými způsoby. 

Tradiční územní rozhodnutí, kterým se umisťují 
stavby nebo zařízení a změny staveb a kterými se provádí 
změny využití území, dělí nebo scelují pozemky a vyhla-
šují ochranná pásma, jsou vydávána v územním řízení. 
Jelikož Hulín, Břest i Pravčice mají schválené územní 
plány, vede se územní řízení v našem správním obvodu 
vždy veřejnou vyhláškou, což dobu od podání žádosti 
po vydání územního rozhodnutí podstatně prodlužuje. 
Jednotlivé úkony stavebního úřadu musí být vyvěšeny 
na úředních deskách patnáct dnů, kdy dnem doručení 
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písemností je poslední den vyvěšení. Když se k tomu přičte 
zákonem daná patnáctidenní lhůta před konáním veřejné-
ho ústního jednání, den pro samotné jednání s místním 
šetřením a alespoň den na napsání rozhodnutí, nelze 
pravomocné rozhodnutí v šedesátidenní lhůtě očekávat.

V územním řízení se nově koná veřejné ústní 
jednání. Další novinkou je povinnost žadatele vyvěsit 
do doby veřejného ústního jednání na místě určeném 
stavebním úřadem nebo na vhodném veřejně přístup-
ném místě u stavby nebo pozemku, na nichž se má záměr 
uskutečnit, informace o svém záměru a o tom, že byla 
podána žádost o vydání územního rozhodnutí; pokud 
žadatel tuto povinnost nesplní, stavební úřad musí ze 
zákona nařídit opakované veřejné ústní jednání, což 
řízení zase o spoustu dnů prodlouží.

Nové je ve stavebním zákoně i to, že účastníci řízení 
ve svých námitkách musí vždy uvést skutečnosti, které 
zakládají jejich postavení účastníků řízení, a důvody po-
dání námitek, jinak se k námitkám nepřihlíží. K ochraně 
zájmů obce a zájmů občanů obce uplatňuje v územním 
řízení námitky obec.

Zákon umožňuje při umisťování jednotlivých záměrů 
využít i některá zjednodušení, jako je spojení územního 
řízení s řízením stavebním, jsou-li podmínky v území jed-
noznačné, sloučení rozhodnutí o změně stavby s řízením 
o změně v užívání stavby či stanovení, že k provedení 
umístěných jednoduchých staveb, terénních úprav a za-
řízení ve stavebním zákoně výslovně uvedených nebude 
za určitých daných podmínek vyžadováno ohlášení anebo 
stavební povolení, pokud o to stavebník sám požádá. 

Dalším přínosem pro žadatele má být zjednodu-
šené územní řízení pro vydání územního rozhodnutí 
o umístění stavby, o změně využití území, o změně stavby 
a o dělení a scelování pozemků. Musí jít však o záměr 
v zastavitelné ploše nebo v zastavěném území nevyža-
dující posouzení vlivů na životní prostředí, žádost musí 
mít všechny předepsané náležitosti a musí být doložena 
závaznými stanovisky dotčených orgánů a souhlasem 
účastníků řízení, kteří mají vlastnická nebo jiná věcná 
práva k pozemkům, jež jsou předmětem územního řízení 
nebo mají společnou hranici s těmito pozemky, a stavbám 
na nich. Závazná stanoviska a souhlasy účastníků řízení 

musí navíc obsahovat výslovný souhlas se zjednoduše-
ným řízením. Pokud žádost podmínky pro zjednodušené 
územní řízení nesplňuje, vede se klasické územní řízení, 
jak je výše ve stručnosti popsáno.

Ve zjednodušeném územním řízení žadatel zajišťuje 
bezodkladné vyvěšení návrhu výroku územního rozhodnutí 
stavebního úřadu na vhodném veřejně přístupném místě 
u stavby nebo pozemku, na nichž se má záměr uskutečnit, 
a to po celou dobu zveřejnění návrhu výroku. Ve lhůtě 
patnácti dnů ode dne zveřejnění návrhu mohou podat 
písemně dotčené orgány výhrady nebo účastníci námitky 
proti zjednodušenému územnímu řízení, připomínky ve-
řejnosti lze podat ve stejné lhůtě pouze za předpokladu, 
že by mohla být ohrožena ochrana veřejného zájmu podle 
zvláštních právních předpisů. Pokud ve lhůtě uplatněny 
výhrady, námitky nebo připomínky nejsou, rozhodnutí 
se pokládá za vydané a nabývá právní moci. V opačném 
případě, tj. pokud byly výhrady, námitky nebo připomínky 
podány, vede se opět klasické územní řízení.

Místo územního rozhodnutí může stavební úřad 
vydat územní souhlas, pokud je záměr v zastavěném 
území nebo v zastavitelné ploše, poměry v území se 
podstatně nemění a záměr nevyžaduje nové nároky 
na veřejnou dopravní a technickou infrastrukturu. Územní 
souhlas nelze vydat, obsahuje-li závazné stanovisko do-
tčeného orgánu podmínky, nebo je-li takovým závazným 
stanoviskem vyjádřen nesouhlas, nebo pokud záměr 
podléhá posouzení z hlediska vlivů na životní prostředí 
podle zvláštního právního předpisu.

Územní souhlas postačí u staveb, jejich změn a za-
řízení, které nevyžadují stavební povolení ani ohlášení 
a které jsou uvedeny ve stavebním zákoně v § 103 odst. 
1 a 2, tj. např. u staveb o jednom nadzemním podlaží 
do 25 m2 zastavěné plochy a do 5 m výšky, nepodsklepe-
ných, jestliže neobsahují pobytové místnosti, hygienická 
zařízení ani vytápění, neslouží k ustájení zvířat a nejde 
o sklady hořlavých kapalin a hořlavých plynů, u sta-
veb pro zemědělství o jednom nadzemním podlaží do  
70 m2 zastavěné plochy a do 5 m výšky, nepodsklepených, 
s výjimkou staveb pro ustájení zvířat, pro chovatelství 
a zemědělských staveb, které mají sloužit pro skladování 
a zpracování hořlavých látek, u staveb pro chovatelství 
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o jednom nadzemním podlaží o zastavěné ploše do  
16 m2 a do 5 m výšky, u staveb zimních zahrad o jed-
nom nadzemním podlaží a skleníků do 40 m2 zastavěné 
plochy a do 5 m výšky a u mnohých dalších. Územní 
souhlas dále postačí u ohlašovaných staveb, jejich změn 
a zařízení, staveb pro reklamu, staveb umisťovaných 
v uzavřených prostorech existujících staveb, nemění-li 
se vliv stavby na okolí, úprav terénu, násypů a výkopů 
do 1,5 m výšky nebo hloubky, pokud nejsou větší než 300 
m2 a nehraničí s veřejnými komunikacemi a veřejnými 
prostranstvími nebo nedochází-li k nakládání s odpady, 
u skladových, výstavních a manipulačních ploch do 200 
m2 mimo vrakovišť a skládek odpadu, u změn druhu 
pozemku o výměře do 300 m2 au změn staveb. Žadatel 
však musí k oznámení svého záměru připojit kromě 
závazných stanovisek, popřípadě rozhodnutí dotčených 
orgánů vydaných podle zvláštních právních předpisů, 
i stanoviska vlastníků veřejné dopravní infrastruktury, 
jednoduchý technický popis záměru s příslušnými výkresy 
a souhlasy vlastníků pozemků a staveb, na kterých má 
být záměr uskutečněn, a osob, jejichž vlastnické či jiné 
právo k sousedním nemovitostem by mohlo být zámě-
rem přímo dotčeno, tj. pozemků a staveb vč. staveb sítí 
technického vybavení (jako je např. veřejný vodovod, 
plynovod, elektrické vedení apod.). Souhlasy musí být 
vyznačeny rovněž v situačním výkresu. 
Pokud není záměr v souladu s požadavky 
uvedenými ve stavebním zákoně nebo 
je-li třeba stanovit pro realizaci záměru 
podmínky, projedná se záměr opět v kla-
sickém územním řízení. 

Stavební úřad může vydání územního 
souhlasu sloučit s vydáním souhlasu s pro-
vedením ohlášené stavby, což je dalším 
zjednodušením dle stavebního zákona.

Se souhlasem dotčeného orgánu 
může stavební úřad uzavřít s žadatelem 
i veřejnoprávní smlouvu o umístění 
stavby, o změně využití území a o změ-
ně vlivu stavby na využití území, která 
nahradí příslušné územní rozhodnutí. 
Stavební úřad do sedmi dnů od předlo-

žení návrhu veřejnoprávní smlouvy oznámí tento postup 
osobám, které by byly účastníky územního řízení podle 
zvláštního zákona.

Nově lze podle stavebního zákona žádat u staveb-
ního úřadu o územně plánovací informaci o pod-
mínkách vydání územního rozhodnutí, o podmínkách 
vydání územního souhlasu v případech, kdy je možno jím 
nahradit územní rozhodnutí, či o podmínkách provedení 
jednoduchých staveb bez předchozího územního rozhod-
nutí nebo územního souhlasu, či o pořízení.

Nově lze podle stavebního zákona nahradit územní 
rozhodnutí i regulačním plánem. Řádně zdůvodněný 
podnět k pořízení regulačního plánu se podává u kraje 
nebo obce příslušné k jeho vydání, kdy zastupitelstvo 
o pořízení regulačního plánu rozhodne a předá návrh 
zadání upravený podle svých požadavků pořizovateli, 
jinak podnět odloží.

Závěrem by bylo možná vhodné uvést v plném 
znění i výčet záměrů, které rozhodnutí o umístění stavby 
ani územní souhlas nevyžadují, neboť v našich médiích 
o nich často slyšíme, jak významně zjednodušují staveb-
níkům život. Jde tedy konkrétně o: 
a) informační a reklamní zařízení o celkové ploše menší 

než 0,6 m2 umisťovaná mimo ochranná pásma po-
zemních komunikací, 
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musí navíc obsahovat výslovný souhlas se zjednoduše-
ným řízením. Pokud žádost podmínky pro zjednodušené 
územní řízení nesplňuje, vede se klasické územní řízení, 
jak je výše ve stručnosti popsáno.
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patnácti dnů ode dne zveřejnění návrhu mohou podat 
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zařízení ani vytápění, neslouží k ustájení zvířat a nejde 
o sklady hořlavých kapalin a hořlavých plynů, u sta-
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s výjimkou staveb pro ustájení zvířat, pro chovatelství 
a zemědělských staveb, které mají sloužit pro skladování 
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nom nadzemním podlaží a skleníků do 40 m2 zastavěné 
plochy a do 5 m výšky a u mnohých dalších. Územní 
souhlas dále postačí u ohlašovaných staveb, jejich změn 
a zařízení, staveb pro reklamu, staveb umisťovaných 
v uzavřených prostorech existujících staveb, nemění-li 
se vliv stavby na okolí, úprav terénu, násypů a výkopů 
do 1,5 m výšky nebo hloubky, pokud nejsou větší než 300 
m2 a nehraničí s veřejnými komunikacemi a veřejnými 
prostranstvími nebo nedochází-li k nakládání s odpady, 
u skladových, výstavních a manipulačních ploch do 200 
m2 mimo vrakovišť a skládek odpadu, u změn druhu 
pozemku o výměře do 300 m2 au změn staveb. Žadatel 
však musí k oznámení svého záměru připojit kromě 
závazných stanovisek, popřípadě rozhodnutí dotčených 
orgánů vydaných podle zvláštních právních předpisů, 
i stanoviska vlastníků veřejné dopravní infrastruktury, 
jednoduchý technický popis záměru s příslušnými výkresy 
a souhlasy vlastníků pozemků a staveb, na kterých má 
být záměr uskutečněn, a osob, jejichž vlastnické či jiné 
právo k sousedním nemovitostem by mohlo být zámě-
rem přímo dotčeno, tj. pozemků a staveb vč. staveb sítí 
technického vybavení (jako je např. veřejný vodovod, 
plynovod, elektrické vedení apod.). Souhlasy musí být 
vyznačeny rovněž v situačním výkresu. 
Pokud není záměr v souladu s požadavky 
uvedenými ve stavebním zákoně nebo 
je-li třeba stanovit pro realizaci záměru 
podmínky, projedná se záměr opět v kla-
sickém územním řízení. 

Stavební úřad může vydání územního 
souhlasu sloučit s vydáním souhlasu s pro-
vedením ohlášené stavby, což je dalším 
zjednodušením dle stavebního zákona.

Se souhlasem dotčeného orgánu 
může stavební úřad uzavřít s žadatelem 
i veřejnoprávní smlouvu o umístění 
stavby, o změně využití území a o změ-
ně vlivu stavby na využití území, která 
nahradí příslušné územní rozhodnutí. 
Stavební úřad do sedmi dnů od předlo-

žení návrhu veřejnoprávní smlouvy oznámí tento postup 
osobám, které by byly účastníky územního řízení podle 
zvláštního zákona.

Nově lze podle stavebního zákona žádat u staveb-
ního úřadu o územně plánovací informaci o pod-
mínkách vydání územního rozhodnutí, o podmínkách 
vydání územního souhlasu v případech, kdy je možno jím 
nahradit územní rozhodnutí, či o podmínkách provedení 
jednoduchých staveb bez předchozího územního rozhod-
nutí nebo územního souhlasu, či o pořízení.

Nově lze podle stavebního zákona nahradit územní 
rozhodnutí i regulačním plánem. Řádně zdůvodněný 
podnět k pořízení regulačního plánu se podává u kraje 
nebo obce příslušné k jeho vydání, kdy zastupitelstvo 
o pořízení regulačního plánu rozhodne a předá návrh 
zadání upravený podle svých požadavků pořizovateli, 
jinak podnět odloží.

Závěrem by bylo možná vhodné uvést v plném 
znění i výčet záměrů, které rozhodnutí o umístění stavby 
ani územní souhlas nevyžadují, neboť v našich médiích 
o nich často slyšíme, jak významně zjednodušují staveb-
níkům život. Jde tedy konkrétně o: 
a) informační a reklamní zařízení o celkové ploše menší 

než 0,6 m2 umisťovaná mimo ochranná pásma po-
zemních komunikací, 
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b) stožáry pro vlajky do výšky 8 m, 
c) povrchová zařízení pro rozvod nebo odvod vody 

na zemědělské půdě nebo na pozemcích určených 
k plnění funkcí lesa, nejde-li o vodní díla, 

d) sirény, včetně jejich podpěrných konstrukcí a souvi-
sející zařízení do celkové výšky 1,5 m, 

e) signální věže, signály a pyramidy pro zeměměřické 
účely, 

f) bleskosvody a zařízení, které tvoří jejich součást, 
g) informativní značky a oznámení na pozemních ko-

munikacích, 
 h) opěrné zdi do výšky 1 m, které nehraničí s veřejně 

přístupnými pozemními komunikacemi a s veřejným 
prostranstvím, 

i) propustky na účelových komunikacích, 
j) přenosné stavby, zařízení a konstrukce, jejichž doba 

umístění na pozemku nepřesáhne 30 dnů v roce, 
k) signální a monitorovací zařízení umísťovaná na stá-

vajících stavbách, 
l) důlní díla, důlní stavby pod povrchem a stavby v po-

vrchových lomech a skrývkách, pokud podléhají 
schvalování a dozoru státní báňské správy podle 
horních předpisů, 

m) cirkusové stany pro nejvýše 200 osob a scénické 
stavby pro film, televizi nebo divadlo, 

n) sjezdy z pozemních komunikací na sousední nemo-
vitosti, 

o) označení budov státních orgánů a orgánů veřejné 
správy, označení veřejně prospěšných staveb, staveb 
právnických a fyzických osob podnikajících podle 
zvláštních právních předpisů a označení nemovi-
tých kulturních památek podle zvláštního právního 
předpisu 32), popřípadě značkou stanovenou mezi-
národní smlouvou, pokud nejde o kulturní památku či 
o nemovitost v ochranném pásmu nemovité kulturní 
památky. Vyžadují-li uvedené stavby provedení zem-
ních prací nebo terénních úprav, je stavebník povinen 
zajistit si informace o existenci podzemních staveb 
technické infrastruktury a zajistit jejich ochranu.

Tolik ve stručnosti k některým ze základních změn 
podle nového stavebního zákona při umisťování staveb 
a jiných záměrů v území. Nakolik se zákonodárcům 
podařilo zjednodušit či zracionalizovat proces umisťo-
vání staveb a jiných záměrů, nechť si každý odpoví sám. 
Někteří jednotlivci mohou být se zákonem spokojeni, 
pokud právě jejich záměr nevyžaduje pro svou realizaci 
takřka nic, většina stavebníků však je, stejně jako většina 
pracovníků stavebních úřadů, mírně řečeno složitostí 
zákona rozčarována. Pokud byl předchozí stavební zákon 
chápán jako norma velmi složitá, je nový stavební zákon 
normou mnohem složitější. 

O ohlašování, povolování, kolaudaci a odstraňo-
vání staveb, terénních úprav a zařízení, o povinnostech 
a odpovědnosti osob při přípravě a provádění staveb 
a o kontrolních prohlídkách staveb budeme informovat 
někdy příště.

Ing. Jarmila Šašková
vedoucí Stavebního úřadu Městského úřadu v Hulíně

Kulturní a informační středisko 
Tlumačov, náměstí Komenského 170

nabízí kurz

Základy PC
Termín: 1., 3., 8. a 10. 4. 2008, 

od 17 - 20 hodin

Přihlášky do 28. 3. 2008
Cena: 1.500 Kč

Bližší informace osobně v KIS nebo  na tel.: 
577 929 023, 724 368 378 
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Žádosti o finanční prostředky města Hulína mohou neziskové organizace zasílat na adresu: MěÚ 
Hulín, Nám. Míru 162, 768 24 Hulín, a to nejpozději do 30. dubna 2008. Nepromeškejte příležitost! 

Neziskovky, zbystřete pozornost!

Jak využít petičního práva?

Občané se už většinou umí domáhat svých práv, 
právo petiční nevyjímaje. V některých případech ovšem 
volí formu, která nesplňuje všechny potřebné parametry, 
a potom se diví, že jejich přáním není vyhověno. 

Rozhodli jsme se proto alespoň krátce říci, co vlastně 
petice je a jaké sounáležitosti by měla obsahovat, aby 
mohla být akceptovatelná. 

Petice je písemné podání, které obsahuje 
žádost, návrh či stížnost ve věcech veřejného 
nebo jiného společného zájmu a které má náleži-
tosti stanovené zákonem  č. 85/1990 Sb., o právu 
petičním (dále jen „zákon“). Podle petičního zákona 
má každý právo sám nebo společně s jinými obracet 
se na státní orgány se žádostmi, návrhy a stížnostmi 
ve věcech veřejného nebo jiného společného zájmu, 
které patří do působnosti těchto orgánů. Měli bychom 
pamatovat na to, že peticí se nesmí zasahovat do ne-
závislosti soudu a že ona nesmí vyzývat k porušování 
ústavy a zákonů, popírání nebo omezování osobních, 
politických nebo jiných práv občanů pro jejich národ-
nost, pohlaví, rasu, původ, politické nebo jiné smýšlení, 
náboženské vyznání a sociální postavení, nebo k podně-
cování nenávisti a nesnášenlivosti z těchto důvodů nebo 
dokonce k násilí nebo hrubé neslušnosti. K sestavení 
petice, opatření podpisů občanů pod ni, doručení 
petice státnímu orgánu a jednání s ním mohou 
občané vytvořit petiční výbor, který ovšem není 
právnickou osobou. Členové petičního výboru 
jsou povinni určit osobu starší osmnácti let, která 

je bude zastupovat ve styku se státními orgány. 
Občan nebo petiční výbor mohou způsobem, který 
neodporuje zákonu, vyzývat občany k podpoře petice 
svými podpisy. Občan pak musí v petici uvést své 
jméno, příjmení a bydliště. Je důležité zajistit 
mu to, aby ještě než petici podepíše, mohl se 
podrobně seznámit s jejím obsahem a k tomu, aby 
ji podepsal, nesmí být na něj učiněn žádný nátlak. 
Na petici musí být uvedeno také jméno, příjmení a byd-
liště toho, kdo petici sestavil a podpisové archy, pokud 
neobsahují text petice, musí být označeny tak, aby bylo 
jasné, jaká petice má být podpisy podpořena. Také musí 
petice obsahovat jméno, příjmení a bydliště toho, 
kdo má ve věci petičníky v jednáních zastupovat. 
Shromažďováním podpisů na místě přístupném 
veřejnosti může být pověřena osoba, která do-
sáhla věku 16 let. Podává-li petici petiční výbor, 
uvedou se jména, příjmení a bydliště všech členů 
výboru a jméno, příjmení a bydliště toho, kdo je 
oprávněn členy výboru v této věci zastupovat. 
Státní orgán, jemuž je petice adresována, je povinen ji 
přijmout. Nepatří-li věc do jeho působnosti, petici do 5 
dnů postoupí příslušnému státnímu orgánu a uvědomí 
o tom toho, kdo petici podal. Státní orgán, který 
petici přijal, je povinen její obsah posoudit a do 30 
dnů písemně odpovědět tomu, kdo ji podal anebo 
tomu, kdo zastupuje členy petičního výboru. 
V odpovědi uvede stanovisko k obsahu petice a způsob 
jejího vyřízení.
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Posezení v Záhlinicích

Ema odhalila slabiny

S blížícím se jarem přichází čas dokončit i dílo, které 
přibrzdila zima. V Záhlinicích před  muzeem Františka 
Skopalíka bude zregenerován trávník a podle slov vedoucí 
odboru životního prostředí MěÚ Ing. Miroslavy Dvořákové 
k výsadbě keřů, která už proběhla na podzim, se připojí 

i výsadba květinového záhonu a osadí lavička. „Máme 
v plánu vybrat posezení s půlkruhovou výsečí, která 
by korespondovala s výsadbou u pomníčku a vytvořila 
příjemné místo pro odpočinek na tomto místě.,“ řekla 
M. Dvořáková.

Hurikán Ema, který se prohnal i nad Hulínem, dokázal, že vše zlé může 
být i k něčemu dobré. Snad to ani není náhoda, že polámané vzrostlé topoly 
vydaly jisté svědectví: Nebýt Emy, která naštěstí udeřila v době, kdy v letním 
kině nebyla ani noha, mohly topoly zranit kohokoliv z nás v době, kdy bude 
letní kino plné lidí. Při odstraňování polomů se prokázalo, že i na pohled zdravé 
topoly jsou zevnitř shnilé, což nejlépe dokumentují fotografie. 

Odbor životního prostředí se proto rozhodl pro obnovu zeleně, a to od kou-
paliště a hospody Na kopci, kde budou vysázené rychle rostoucí dřeviny, zejména 
rychle rostoucí svída a habr, které vytvoří nutnou akustickou clonu. Jakmile 
jen trochu povyrostou a zazelenají 
toto místo, dojde postupně na kácení 
dalších topolů, které rovněž nejsou 
v dobrém zdravotním stavu. Na jejich 
místo opět přijdou mladé dřeviny.

Do 1. května by v letním kině měly 
být dokončeny i stavební práce souvise-
jící se zpevněnými plochami před pro-
mítacím plátnem. Tyto práce provede 
Správa a údržba silnic Kroměřížska.
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Oboustranně výhodná dohoda

Mimořádné jednání zastupitelů

Jednání o budoucnosti farní zahrady jsou ukončena 
a prokázala, že kde je dobrá vůle, dohoda je možná. 
Farní zahrada, která obklopuje prostor za památkově 
chráněnou zdí starého hřbitova u kostela sv. Václava 
na pravém břehu říčky Rusavy, se už co nevidět promě-
ní na další odpočinkovou zónu Hulíňanů. Využít by ji 
měly hlavně maminky, které navštěvují se svými dětmi 
zdravotní středisko a do této chvíle i s kočárky projíždějí 
po poměrně frekventované silnici. Jak pro Hulíňan uvedla 
Ing. Miroslav Dvořáková z odboru životního prostředí MěÚ, 
farní zahradou povede dlouhý chodník, osazeny tu budou 
lavičky a dojde na regeneraci stromů, výsadbu květinových 
záhonů tak, že vznikne klidová, relaxační zóna.

Římskokatolickou farnost Hulín při uzavírání doho-
dy s Městem Hulín zastupoval Mgr. P. Ján Čukáš - farář 
hulínské farnosti, který společně se starostou Hulína jako 
zástupcem vypůjčitele zahrady Mgr. Romanem Hozou  
podepsali dohodu o vypůjčení farní zahrady městu. 
Podmínkou je, že Farní úřad zůstane vlastníkem tohoto 
pozemku o výměře 1040 metrů čtverečních  a budou 
dodrženy i další podmínky. Farnost souhlasí s úpravou 
a regenerací této plochy v rozsahu stanoveném projek-
tovou dokumentací ve verzi, která počítá s vybudováním 
chodníku přes celou zahradu, osazením laviček, osvětle-
ním, ale očekává, že v budoucnu bude využita možnost 
dobudovat chodník a schody skrze zeď ohraničující starý 
hřbitov okolo kostela a chodník dovést dále kolem hlav-
ního vchodu do kostela. Ten by se napojil na stávající 
chodník. V sortimentu při novém osazování bude nutné 

dodržovat ovocný ráz zahrady, doplněný o další okrasné 
rostliny, keře a stromy. Město se zavázalo bezúplatně 
převzít péči o tuto plochu a mobiliář po celou dobu, kdy 
bude plnit funkci zahradní, zatravněné parkové plochy 
pro obyvatele města. Veškeré změny a stavební zásahy na  
pozemku se budou provádět vždy se souhlasem farnosti. 
Jakmile by došlo k ukončení dohody, farnost nebude po-
žadovat po městě žádnou náhradu za zbudování a údržbu 
pozemku. Město jako výpůjčitel bude oprávněno shora 
uvedenou nemovitost užívat jen za účelem vybudování 
veřejného prostranství z regenerované farské zahrady. 
Způsob terénních, stavebních a sadovnických zásahů 
je popsán v příloze smlouvy v projektové dokumentaci. 
Tu zpracovali Ing. Anna a Ing. František Zábojníkovi 
z Bystřice pod Hostýnem.

Dohoda o vypůjčení farní zahrady byla uzavřena 
na dobu neurčitou počínaje 15. březnem 2008. 

Jako každou smlouvu i tuto lze oboustranně vy-
povědět. Podmínky ve smlouvě jsou jasné a směřují 
k jedinému, dá se říci, že oboustrannému cíli: Zachovat 
zahradu v co nejlepším stavu a zabránit jakékoliv devas-
taci majetku farnosti. Město se naopak zavázalo, že bude 
provádět a hradit běžnou údržbu zahrady a v případě 
potřeby také snášet omezení, která by mohla v budoucnu 
souviset s investiční činností majitele. Uzavření této 
dohody předem schválila Rada města Hulína na svém 
jednání 6. března 2008 a Pastorační rada Římskokatolické 
farnosti Hulín v únoru 2008.

Na 27. března bylo svoláno do Kulturního klubu Hulín 
mimořádné jednání Zastupitelstva města Hulína s jediným 
cílem: Schválit žádost o státní dotaci na regeneraci pane-
lového sídliště Višňovce. Žádost o státní dotaci musí být 

odevzdaná na Ministerstvu pro místní rozvoj nejpozději 
do 31. března. Jednou z podmínek ministerstva je seznámit 
občany s tímto záměrem. Co by znamenala regenerace 
Višňovců z ekonomického hlediska? To už byla otázka 
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pro vedoucího investičně správního odboru Zdeňka Váňu: 
„První etapa rekonstrukce by si vyžádala finanční částku  
8 mil. 225 tisíc korun. Sedmdesát procent z této částky  
(6 mil. 788 tis. Kč) by uhradil stát, třicet procent by muselo 

město uvolnit ze svého rozpočtu. Tento obnos by představo-
val 1 mil. 437 tis. korun a to vše obnáší vybudování chod-
níků, osazení mobiliáře (lavičky apod.), nové autobusové 
zastávky a celkové parkové úpravy sídliště,“ řekl Z. Váňa.

Majitel objektu má i povinnosti

Zájem o dotace nepolevuje

Ve škole se to konečně hýbe

Jak jsme čtenáře Hulíňanu informovali v minulém 
čísle zpravodaje, vyskytly se jisté problémy s objektem 
známým pod názvem Ekonomie. Soukromý majitel byl 
vyzván k tomu, aby zajistil bezpečnost objektu. Jak 
uvedl místostarosta Petr Polák, výzva, kterou majitel 
dostal i od stavebního úřadu, přece jen padla na úrodnou 
půdu. „Všechna suť byla z prostor Ekonomie odvezena, 
majitel opravil oplocení celého objektu, čímž zabránil 

přístupu nepovolaných osob a na výzvu odboru životního 
prostředí, který apeloval na špatný stav zabezpečení 
proti vstupu cizích osob, hromady stavební suti a jiného 
materiálu a ohrožení sousedící zahrady mateřské školy, 
rovněž majitel zareagoval,“ řekl místostarosta a zdůraz-
nil, že o dalším osudu Ekonomie budou jednat, neboť 
město Hulín se nadále hodlá o koupi tohoto objektu zpět 
do vlastnictví ucházet.  

Do konce března by měly odejít na Státní fond 
dopravní infrastruktury další dvě žádosti o státní dotaci. 
Jde o další etapu budování bezbariérového chodníku 
z náměstí Míru po železniční nádraží a o budování cyk-
lotrasy od Základní školy Nábřeží přes Žižkovou ulici 
k letnímu kinu.

Dalším projektem, který by mělo podpořit státní do-
tací Ministerstvo vnitra, se týká vybudování bezdrátového 
městského rozhlasu. Ten by měl propojit nejen celý Hulín, 
ale i jeho místní části Záhlinice a Chrášťany, přičemž  
by rozhlas fungoval nezávisle  na sobě i přes mobilní 
telefony. V případě vybudování bezdrátového městského 
rozhlasu jde o dotaci ve výši 3 a půl miliónu korun.

Neustále omílaným tématem se stala už před časem 
rekonstrukce Základní školy Hulín. Poslanci Parlamentu 
ČR, kteří vloni navštívili Hulín  s úmyslem získat pro 
rekonstrukci školy státní finanční prostředky, budou moci 
prokázat své lobbistické umění a přivézt do Hulína po-
kud možno co nejvyšší finanční částky, které by pokryly 
náklady na rekonstrukci. Poslankyně Šojdrová a poslanci 
Svoboda, Smýkal a Škromach zajisté nezapomněli na své 
sliby a přiloží ruku k dílu, na jehož konci by měly být zejmé-
na energetické úspory, což není zanedbatelný důvod. 

Především jde o výměnu oken jak na hlavní bu-
dově školy, tak na obou pavilonech. Výběrové řízení už 
proběhlo a stavební firma, která se stala jeho vítězem, by 
měla zahájit práce ještě dřív, než budou dětem rozdána 
vysvědčení – 25. června 2008. Termín ukončení prací totiž 
nelze odložit – je jím 22. srpen letošního roku.

O jaké práce půjde? První etapa rekonstrukce 
spočívá v již zmíněné výměně oken na celém objektu 
základní školy, prosklení otvorů a osazení parapetů a ža-
luzií. V paviloně školní družiny budou vybudována nová  
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Za méně peněz hodně muziky

Diskutujme o náměstí!

sociální zařízení. Jak je to s financováním rekonstrukce? 
Opět otázka pro vedoucího investičně-správního odboru 
Zdeňka Váni:  „V řádném termínu jsme podali žádost 
o dotaci na zateplení školních pavilonů – učeben pro 
první stupeň a školní družiny a na výměnu oken. Jakmile 
jsme žádost podali, z operačního programu „Úspora 
energie“ jsme již obdrželi tzv. akceptační dopis s při-
dělením čísla akce, což znamená, že naši žádost vzali 
na vědomí a budou s ní počítat. Nemohu si ovšem 
odpustit poznámku, že podobných žádostí jako je ta 

naše bylo na Ministerstvo životního prostředí podáno 
celkem 850. Nechť je nám  útěchou, že nepatříme mezi 
těch 200 žadatelů, kteří byli vyloučení okamžitě. To 
znamená, že zůstalo 650 žadatelů, z nichž ministerstvo 
uspokojí letos pouze 150,“ poznamenal Zdeněk Váňa 
a na dotaz, co se stane, když Hulín nebude mezi těmi 
málo úspěšnými žadateli, konstatoval, že budeme žádat 
o státní dotaci v dalším nebo dalších kolech. Právě nyní 
by se nám naplnění slibů poslankyně a poslanců, které 
jsme zmínili v úvodu, velmi hodilo. 

Toto rčení je známo spíše v jiném významovém po-
sunu. „Za málo peněz málo muziky,“ ovšem v souvislosti 
s Hulínskou školou jsme jej tentokrát mohli pozměnit. 
Zásluhu na tom mají dva muži – školník Zdeněk Janů 
a dnes už důchodce Ing. František Ošlejška. 

V souvislosti s osvětlením učeben školy si ta naše 
hulínská po každé kontrole hygienika užila hodně stresů. 
Hygiena nám neustále vytýkala nedostatečné osvětlení, 
které ohrožovalo zdraví dětí. Tito dva muži dokázali 
předpokládanou investici potřebnou na nápravu nevyho-
vujícího stavu ve výši 1 a půl miliónu korun desetinásobně 
snížit. V hlavní budově vyměnili osvětlení v učebnách 
s tím, že naměřené hodnoty konečně odpovídají poža-
dovaným normám. Stejně tak v tělocvičně a začalo se již 
s výměnou osvětlení i v pavilonech. V čem bylo to kouzlo? 

Světla stačilo vyčistit a vyměnit osvětlovací trubice. V pa-
vilonech byly tradiční lustry vyměněny za zářivky a ani 
tato světla neskončila na smetišti. Ve školní jídelně jejich 
intenzita naprosto vyhovuje požadovaným normám, 
a tak byly přemístěny do jídelny.  

Jak je vidět, někdy stačí trocha „selského“ rozumu 
a hadr. Tato kombinace vyšla město na pouhých 150 tisíc 
korun. Řekněte, není to důvod smeknout klobouk?

I když nejsou všechny nedostatky v pavilonech 
odstraněny, přesto nám zatím rozpočet nedovoluje po-
kračovat v načatých pracích. Na podzim se ovšem počítá 
s tím, že se v městském rozpočtu ještě nějaké prostředky 
najdou a ve snaze vyřešit potřebu osvětlení celé školy se 
bude pokračovat. 

Náměstí Míru se už dostalo na přetřes nejen 
na stránkách Hulíňanu, ale i na diskusním interneto-
vém fóru. Je to dobře, neboť Hulín nepatří k městům, 
které by si mohly dovolit náměstí zanedbat. Už i proto, 
že má jen jediné.

V minulém Hulíňanu jsme zveřejnili fotografii ná-
městí z dob prvorepublikových, kdy byla jeho dominantou 

socha prezidenta  T. G. Masaryka. Stromy, které se dnes 
tyčí do nebe, vypadaly spíše jako lesní školka a zeleně 
také nebyla přehršel. Jaké bude v 21. století?  Takové, jaké 
jej chceme mít. A o tom může rozhodnout každý občan. 
Stačí, když přijde s nějakým nápadem, nákresem nebo 
jen pouhou představou, kterou sdělí. Nezáleží na tom, 
zda má nebo nemá vzdělání v oboru architektury. Záleží 
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na tom, zda mu na podobě náměstí Míru záleží, zda je 
jeho věcí, jak naše – jeho město vypadá.

„Byla schválena smlouva na vypracování studie, 
kterou udělá projekční kancelář Studio 97A Zlín,“ řekl 
Hulíňanu místostarosta Petr Polák. Tato projekční kan-
celář nám přislíbila vizualizaci návrhů v několika vari-
antách, které město hodlá předložit občanům k široké 
diskusi. Každý názor bude pro nás přínosem a pokud se 
ujme, nebude problém navrhnout jej projektantům, aby 

jeho začlenění do konečné podoby projektu zařadili,“ 
řekl Petr Polák. „Těžko by někdo mohl očekávat, že 
tento proces bude ukončený v průběhu jednoho nebo 
dvou let. Bude to akce, která nás bude zaměstnávat 
ještě dlouho, protože dát konečnou podobu náměstí 
a vycházet přitom z historických pramenů znamená 
cílevědomé a rozvážné kroky. Nemluvě o tom, že bez 
finanční pomoci státu je realizace takového projektu 
zcela nemožná.“ 

Se sousedy jen dobře

Z bývalé skládky budoucí zdroj energie?

Říká se, že dobrý soused je lepší než zlá rodina. 
Něco na tom bude, řekli jsme si, když se k nám do re-
dakce dostala informace o tom, že se představitelé 
města předběžně domluvili s majitelem objektu, v těs-
ném sousedství MěÚ, firmy Kaspo. Část budovy, v níž 
sídlí tato firma, uvolnil nájemník, jímž byla Tiskárna 
Alfa Vita, a zástupci radnice nemeškali a dohodli se 
o pronájmu. Majitel jako dobrý soused městu nabídl 
slušné podmínky, takže nic nebude bránit tomu, aby 
do těchto prostor bezprostředně sousedících s budovou 
MěÚ byl přestěhován stavební úřad. Především proto, 
že právě na tento úřad přijíždí většina klientů automo-

bily, které není kde před úřadem zaparkovat. U firmy 
Kaspo je prostor nejen s parkovacími místy, ale i mož-
nost rozšířit parkoviště v zadním traktu úřadu a počet 
míst ještě i zvýšit. A co s prostory nynějšího Stavebního 
úřadu? „ Tam bychom rádi přestěhovali matriku, pro-
tože přístup do této části budovy nemá žádné bariéry 
a podařilo by se nám vyjít vstříc imobilním občanům 
a starším lidem, kteří služby matriky potřebují častěji 
než například stavebního úřadu,“ řekl místostarosta 
Petr Polák a ujistil nás, že s majitelem sousedící budovy 
již zmíněný záměr o vybudování parkoviště projednali 
a nemá vůči nim námitek.

Skládka odpadu Padělky je už dnes minulostí. 
Velká ekologická stavba, která ukryla ekologické zátěže, 
na nichž se podílely nejen průmyslové podniky, ale 
i okolní města a vesnice, je zatravněná a na další léta 
vyloučená z jakýchkoliv stavebních záměrů. Snad jediné 
řešení je přece jen na obzoru. V souvislosti s výstavbou 
fotovoltaických elektráren oslovily město Hulín prozatím 
čtyři firmy, které by takovou elektrárnu na Padělkách 
rády postavily. „Jsme si vědomí, že by nebylo moudré 
zastavovat ornou půdu, a tak jsme toto místo nabídli,“ 
řekl vedoucí investičně správního odboru Zdeněk Váňa. 

„Prozatím se nám nejvíce zamlouvá nabídka pražské 
firmy Photon Energy, která nestojí jen o pozemek pro 
stavbu fotovoltaické elektrárny, ale i o pronájem střech 
městských budov. Zejména střechu Sportovního areálu, 
samotné budovy Základní školy a obou jejích pavilonů, 
další vhodné objekty nevyjímaje. Energie, kterou by 
na střechách vyrobili, by prospěla kupříkladu na vytápění 
nebo alespoň ohřev teplé vody. V případě Sportovního 
areálu by bylo možné takto vyrobenou energii využít na-
příklad i na osvětlení fotbalového hřiště, které potřebuje 
nemalé finanční prostředky,“ prozradil Z. Váňa.     
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Kombyt Servis se připravuje na jaro

Pozor, změna v dopravním značení

V březnu společnost Kombyt Servis investovala už 
do zařízení, která se na jaře budou hodit. Jak nám sdělil 
jednatel společnosti Antonín Huťka, k UNC koupili dva 
vrtáky průměrů 300 a 400 mm, kterými lze vyvrtat jámu 
až do hloubky jednoho a půl metru. „Jsou výhodné při 
vrtání děr na sloupy plotů, dopravního značení a podle 
potřeby i pro výsadbu stromů a keřů,“ řekl Huťka a do-
dal, že pokud by potřebovali podobné služby využít 
i soukromníci, mohou se na Kombyt Servis obrátit.

Dalším mechanizmem, který si pořídili, je 
motorová popelnice vybavená sacím zařízením 
na vysátí nečistot z trávníků, PET lahví, papírů, listí, 
ale také psích exrementů.

V souvislosti s přestěhováním hasičské zbrojnice 
z Čechovy ulice do prostor UNITEX došlo počínaje 20. břez-
nem 2008 ke změně dopravního značení na křižovatce  
u R - Marketu, rozdělující silnici k sídlišti Družba II 
a Kostelní ulici. Kostelní ulice je od 20.3. hlavní silnicí 

a odbočka na sídliště Družba vedlejší. Řidiči by na této kři-
žovatce neměli přehlédnout značku „Dej přednost v jízdě“. 
Zejména ti, kteří hřeší na staré zvyklosti a jezdí městem 
takříkajíc „po paměti“. Jde o závažnou změnu, a proto 
na ni upozorňujeme i prostřednictvím Hulíňanu.

HISTORIE

Od úmrtí pátera Alberta Jadrníčka, narozeného  
6. 2. 1879 ve Fryštáku, uplynulo čtyřicet let. Tento 
římsko-katolický kněz, humanista, náš dlouholetý pan 
farář a čestný kanovník, jehož působení v našem městě 
zanechalo trvalé a dodnes nesmazatelné stopy, zemřel 
29. března 1968.

Vzpomínáme na 40. výročí smrti pátera Alberta Jadrníčka

Nesmazatelné stopy jednoho vzácného muže
Narodil se v nedalekém Fryštáku v početné ro-

dině kováře Jana Jadrníčka (1839 – 1908). Studoval 
na gymnáziu v Kroměříži a bohosloveckou fakultu do-
studoval v Olomouci. Na kněze byl vysvěcen v roce 1902. 
Po několikaletém působení v menších farnostech přišel 
v roce 1917 do Hulína a farářem byl jmenován v roce 



Hulíňan     3/2008

12

DĚNÍ VE MĚSTĚ
na tom, zda mu na podobě náměstí Míru záleží, zda je 
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příklad i na osvětlení fotbalového hřiště, které potřebuje 
nemalé finanční prostředky,“ prozradil Z. Váňa.     
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1934. Po celou dobu svého působení 
se vzorně staral o povznesení nejen 
duchovního života, ale i o všeobecné 
blaho zdejších farníků.

Zasloužil se o mnohé. Nebylo 
to jen založení mlékárny pro místní 
rolníky, ale plně a zcela mimořádně 
se věnoval mládeži, která v prosto-
rách kaplanky pod jeho vedením 
vždy nacházela příležitost k slušné-
mu využívání volného času. Za tím 
účelem přeložil, vlastním nákladem 
vydal a rozdával knihy „Sebevýchova 
mládeže“ a „Jak žít“, aby ještě lépe 
působil na výchovu pevných charakterů mladé genera-
ce, a to i na základě  nejnovějších vědeckých poznatků 
od Fr. W. Foerstera. Věděl, že nová republika potřebuje 
vzdělané, zdravé a slušné lidi pro zajištění perspektivy 
zdárného rozvoje země. Zejména proto se stal zakla-
datelem skautského  hnutí v Hulíně a jeho proslulého 
fotbalového klubu  „FOS“, k jehož zřízení dostal výjimečné 
povolení od tehdejšího skautského náčelníka profesora 
A.B. Svojsíka, s nímž byl v úzkém spojení. 

Páter Jadrníček věděl, že hulínská mládež býva-
la citlivě postižena TBC, a proto organizoval a osobně 
vedl vycházky do okolní přírody. Ty vrcholily každoročně 
prázdninovým táborem. O prospěšnosti pobytu v přírodě 
přesvědčil i starší generaci, a to natolik, že byl z jeho po-
pudu zřízen Spolek svatého Václava a zahájena byla také 
výstavba lesní ozdravovny v Rajnochovicích. 

Všem nadaným hochům umožňoval přípravu ke stu-
diu na školách, a to nejen doučováním, ale též příspěvkem 
na vybavení. Všemožně se snažil postarat se i o starší, 
nemocné občany a zařídil, aby byl postavený tzv. Sociální 
dům, v němž zajistil i výpomoc řádových sester.

Za vedení P. A. Jadrníčka byly zahájeny práce na úpra-
vě kostela. Především to bylo pořízení reliefního obrazu 
patrona sv. Václava, počáteční archeologické práce v bez-
prostředním okolí, zasloužil se ovšem též o ošetření vzác-
ného portálu, jakož i původních kvádrů zdiva kostela.

Jeho činorodou a usilovnou práci a rozvoj dalších 
činností vážně narušila 2. světová válka. Naše farnost 

přišla nejen o zvony, ale také o svého 
faráře, neboť páter Albert Jadrníček byl 
v roce 1944 zatčen a odsouzen k tres-
tu nejvyššímu, který mu byl potom 
změněn na osm let káznice. Poté, co 
byla věznice v Bayreuthu osvobozena, 
byl už P. Jadrníček natolik zesláblý, že 
byl až teprve po pěti týdnech léčení 
schopen převozu do Prahy. Pak násle-
dovalo dlouhodobé léčení a po návratu 
do Hulína vedla jeho první cesta do mi-
lovaných Rajnochovic, kde nabíral další 
síly pro těžce vydobytou svobodu na-
šeho národa.

V roce 1947 byl P. Albert Jadrníček jmenován čest-
ným kanovníkem v kapitole chrámu sv. Mořice v Kroměříži 
a mimo to na velké slavnosti na Horní Bečvě, doprovázen 
hrstkou věrných Hulíňáků, obdržel od prezidenta repub-
liky vyznamenání – medaili „Za zásluhy“ a „Vojenský 
válečný kříž 1939“, který mu předával generál Boček.

Charakterové a morální vlastnosti P. A. Jadrníčka 
měly své pevné kořeny ve víře v Boha a v lásce k bližnímu, 
kterého spatřoval v každém člověku bez rozdílu třídního, 
společenského či náboženského přesvědčení. O to větší 
ironií je skutečnost, že ač činil kolem sebe jen dobro, 
dožil se bohužel hrubého nevděku a křivd. Po politických 
změnách v roce 1948 se stal novým mocipánům tohoto 
světa nepohodlným a proti vůli své i vůli celé farnosti byl 
přinucen v roce 1952 odejít do Hoštic, kde byla tehdy volná 
fara. Asi po sedmi letech tamní služby odešel na zasloužený 
odpočinek do Kroměříže, ale osud k němu rovněž nebyl 
milosrdný, neboť po nešťastné náhodě byl nakonec zraněn 
výbuchem plynu a po krátkém pobytu v tamní nemocnici 
29. března 1968 páter Albert Jadrníček zemřel.

Tento vzácný muž je pohřben v kněžské hrobce 
u pamětního kříže na hulínském hřbitově. Jeho celoživotní 
zásluhy připomíná i pamětní deska na jeho sociálním 
domě, který dodnes slouží nám všem jako zdravotní stře-
disko. Vzpomeňme s úctou na tohoto vzácného člověka  
spjatého s osudem lidí, kteří jej milovali a dodnes žijí, nebo 
vzpomínku na něj zanechali alespoň svým potomkům. 

Vlastimil Úlehla
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Vzpomínka na hulínského rodáka P. Vojtěcha Rygala

Poslední Velikonoce

Jednou z prvních obětí nastupujícího komu-
nistického režimu po únoru 1948 se stal osmatři-
cetiletý holešovský katecheta P. Vojtěch Rygal. 
Před 60 lety – 27. března 1948 – byl zastřelen 
na hranicích při pokusu o útěk z komunistického 
Československa. Na nadaného a velmi vzdělaného 
kněze, oblíbeného pedagoga, obětavého vycho-
vatele mládeže, vlastence a výborného sportovce 
vzpomínají dodnes vděčně jeho přátelé a žáci.

Narodil se v Hulíně 10. dubna 1910 v rodině drob-
ného zemědělce. Od mládí patřil k všestranným spor-
tovcům. Závodně hrával házenou, fotbal (mj. za hulínský 
Fotbalový klub skautů a SK Spartu Hulín), volejbal, 
košíkovou a stolní tenis, pěstoval lehkou atletiku a dal-
ší sporty. Aktivně se podílel na činnosti hulínského 
Skauta a Orla. Po absolvování arcibiskupského gymnázia 
v Kroměříži vystudoval olomouckou teologickou fakul-
tu a v roce 1934 byl vysvěcen na kněze. Jeho prvním  
kněžským působištěm byly Pavlovice u Přerova, v letech 
1935 – 1943 působil jako kaplan v Bystřici pod Hostýnem, 
krátce byl duchovním správcem v Nákle na Litovelsku. 
V únoru 1946 přišel do Holešova, kde působil na ško-
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uprchlíků, v níž byli i jeho přátelé z Orla a lidové strany, 
novomanželé Bednaříkovi z Holešova. O velikonočních 
svátcích byl tehdejší holešovský děkan P. Karel Plevák 
dvakrát vyslýchán příslušníky kriminální policie ve věci 
nedávného odchodu P. Rygala z jeho bytu na holešovské 
faře. Teprve na velikonoční pondělí mu policie prozradila, 
že byl katecheta zastřelen. Úřady povolily převoz jeho 

mrtvého těla na Moravu, a tak byl P. Rygal pochován  
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Pocta matičce ZemiEKOLOGIE
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kem si kladla za cíl přenést otázku ekologie do politických 
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nejen zvoleným datem, ale i průběhem mnoha oslav, kdy 
dochází ke spojení s politickými levicově orientovanými 
demonstracemi. Navzdory všem protestům se v roce 1990 
k Americe přece jen připojil i zbytek světa a 22. duben se 
stal Mezinárodním dnem Země. Že ho slavíme obvykle 
po svém a v různých dnech dubna,  to už nic nezmění 
na jeho mezinárodně uznávaném datu.

Nemysleme tedy na nikoho a na nic jiného, jen 
na Zemi samotnou. Zastavme se! Bez mávání trans-
parenty, tiše a s trochou pokory. Čím větší nadhled si 
dokážeme udělat, tím hezčí bude i náš pohled na matičku 
Zem, která nám nakonec, jako každá hodná matka, ještě 
pořád mnohé promíjí.

A. Škarpichová

Zprávy Ekotýmu ŠKOLA
Jak jsme již čtenáře Hulíňanu informovali, naše zá-

kladní škola se zapojila do programu, který  probíhá pod 
záštitou Ministerstva životního prostředí a Ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy ČR nazvaného EKOŠKOLA. 
Je českým názvem mezinárodního programau Eco-
Schools, který koordinuje organizace FEE (Foundation 
for Envirommental Education). Koordinátorem progra-
mu pro Českou republiku, jenž zaujal i hulínské učitele 
a školáky, je Sdružení  TEREZA. Je založen na přístupu 
ekologického managementu podle norem ISO a nabízí 
získ mezinárodního ocenění – titulu Ekoškola. 

Jak si v tom to snažení počínají hulínské děti? O tom 
se můžete dozvědět vše na webových stránkách školy, 
které pod vedením učitele Mgr. Petra Stejskala naplňují 
a cizelují samotní školáci. Žák Robin Kovařík všechny 
jejich informace sbírá a ukládá. Z jejich nejnovějších 
informací jsme vybrali například ty, které napovídají 
o tom, jak škola pokročila ve sběru.

Sběr papíru
Dne 13. února se konal na paviloně pravidelný sběr 

papíru. Všichni se zúčastnili, ale menší žáci byli aktivnější. 
I přesto všechny velice mile překvapilo, že nejvíce papíru 
nasbírali žáci 1. A, a to neuvěřitelných 901 kg. Holt má 
naše škola skvělou budoucnost v podobě malých prvňáčků. 
Druhé místo obsadila 7.B se svými 422,5 kg papíru, což je 
také velice obdivuhodný výkon. A třetí místo obsadili všich-
ni, kteří přispěli svou troškou do mlýna. Celkem se vybralo 

přesně 7388,5 kg , což mnoho lidí překvapilo. Doufáme, že 
zájem všech našich spolužáků neopadne a bude přetrvávat 
ještě velice dlouho.

Monika Dubická

Sběr hliníku
Hulínská škola se s velkým nasazením zapojila v led-

nu do celosvětového projektu eko, který má jako jednu 
z mnoha povinností chránit okolí školy. Rozhodli jsme se 
přispět tříděním hliníku, který bude za malý peníz přijat 
v Rýmařově, kde bude dále zpracován. Naší škole vůbec 
nejde o zisk, ale o to, abychom co nejúčinněji třídili veškerý 
odpad. Hliník se vyskytuje např.: jako obaly na čokoládu 
pod první papírovou vrstvou nebo jako obal na svačiny 
a další   obaly. V každém patře je krabička s nápisem, určená 
pro sběr hliníku, kterou poté vysypeme do hromadného 
pytle s hliníkem.

Pro ty, co neví, jak správně určit hliník, máme ma-
lou pomůcku: Hliník, když ho zmáčkneme, se už nevrátí 
do původní podoby.

David Šudoma

Čtenáři Hulíňanu se také budou těšit na další zprávy 
hulínského Ekotýmu. Věřme, že když budou pokračovat 
i nadále tak aktivně jako nyní, už zanedlouho přineseme 
ve zpravodaji informaci o tom, že se naše škola pyšní 
titulem EKOŠKOLA. 



Hulíňan     3/2008

17

EKOLOGIE
nejen zvoleným datem, ale i průběhem mnoha oslav, kdy 
dochází ke spojení s politickými levicově orientovanými 
demonstracemi. Navzdory všem protestům se v roce 1990 
k Americe přece jen připojil i zbytek světa a 22. duben se 
stal Mezinárodním dnem Země. Že ho slavíme obvykle 
po svém a v různých dnech dubna,  to už nic nezmění 
na jeho mezinárodně uznávaném datu.

Nemysleme tedy na nikoho a na nic jiného, jen 
na Zemi samotnou. Zastavme se! Bez mávání trans-
parenty, tiše a s trochou pokory. Čím větší nadhled si 
dokážeme udělat, tím hezčí bude i náš pohled na matičku 
Zem, která nám nakonec, jako každá hodná matka, ještě 
pořád mnohé promíjí.

A. Škarpichová

Zprávy Ekotýmu ŠKOLA
Jak jsme již čtenáře Hulíňanu informovali, naše zá-

kladní škola se zapojila do programu, který  probíhá pod 
záštitou Ministerstva životního prostředí a Ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy ČR nazvaného EKOŠKOLA. 
Je českým názvem mezinárodního programau Eco-
Schools, který koordinuje organizace FEE (Foundation 
for Envirommental Education). Koordinátorem progra-
mu pro Českou republiku, jenž zaujal i hulínské učitele 
a školáky, je Sdružení  TEREZA. Je založen na přístupu 
ekologického managementu podle norem ISO a nabízí 
získ mezinárodního ocenění – titulu Ekoškola. 

Jak si v tom to snažení počínají hulínské děti? O tom 
se můžete dozvědět vše na webových stránkách školy, 
které pod vedením učitele Mgr. Petra Stejskala naplňují 
a cizelují samotní školáci. Žák Robin Kovařík všechny 
jejich informace sbírá a ukládá. Z jejich nejnovějších 
informací jsme vybrali například ty, které napovídají 
o tom, jak škola pokročila ve sběru.

Sběr papíru
Dne 13. února se konal na paviloně pravidelný sběr 

papíru. Všichni se zúčastnili, ale menší žáci byli aktivnější. 
I přesto všechny velice mile překvapilo, že nejvíce papíru 
nasbírali žáci 1. A, a to neuvěřitelných 901 kg. Holt má 
naše škola skvělou budoucnost v podobě malých prvňáčků. 
Druhé místo obsadila 7.B se svými 422,5 kg papíru, což je 
také velice obdivuhodný výkon. A třetí místo obsadili všich-
ni, kteří přispěli svou troškou do mlýna. Celkem se vybralo 

přesně 7388,5 kg , což mnoho lidí překvapilo. Doufáme, že 
zájem všech našich spolužáků neopadne a bude přetrvávat 
ještě velice dlouho.

Monika Dubická

Sběr hliníku
Hulínská škola se s velkým nasazením zapojila v led-

nu do celosvětového projektu eko, který má jako jednu 
z mnoha povinností chránit okolí školy. Rozhodli jsme se 
přispět tříděním hliníku, který bude za malý peníz přijat 
v Rýmařově, kde bude dále zpracován. Naší škole vůbec 
nejde o zisk, ale o to, abychom co nejúčinněji třídili veškerý 
odpad. Hliník se vyskytuje např.: jako obaly na čokoládu 
pod první papírovou vrstvou nebo jako obal na svačiny 
a další   obaly. V každém patře je krabička s nápisem, určená 
pro sběr hliníku, kterou poté vysypeme do hromadného 
pytle s hliníkem.

Pro ty, co neví, jak správně určit hliník, máme ma-
lou pomůcku: Hliník, když ho zmáčkneme, se už nevrátí 
do původní podoby.

David Šudoma

Čtenáři Hulíňanu se také budou těšit na další zprávy 
hulínského Ekotýmu. Věřme, že když budou pokračovat 
i nadále tak aktivně jako nyní, už zanedlouho přineseme 
ve zpravodaji informaci o tom, že se naše škola pyšní 
titulem EKOŠKOLA. 



Hulíňan     3/2008

18

ŠKOLA

Postoupili do oblastního kola

Řekli byste, že dnešní mládež nemá jakékoliv knihy 
příliš v oblibě, natožpak knihy poezie? Omyl! Alespoň pro 
hulínské školáky to úplně neplatí. Důkazem byla školní 
recitační soutěž, která překvapila silnou účastí odvážných 
recitátorů. Předvedli, že básničky nejen čtou, ale že jim 
i rozumí, a co víc, někteří si je dokonce sami píšou. 

Většinou skvělé výkony recitátorů oceňovalo přítom-
né publikum potleskem a povzbuzováním svých favoritů. 
Těmi se nakonec staly Pavla Drcmánková z 6. B a Lucka 
Vajdová z 8.B, které za své výkony vybojovaly cenu diváků. 
Vítěze ovšem volila  i odborná porota a ta rozhodla takto: 

V 1. kategorii žáků 6. a 7. tříd udělila 3. místo 
Michalu Kristýnkovi ze 7.B a Kristýně Hroníkové, 2. místo 
obsadil Radim Šimík ze 7.A a vítězkou 1. kategorie se stala 
Eva Šafaříková ze 7.B.

Ve 2. kategorii žáků 8. a 9. tříd stanuli na stupních 
vítězů tito recitátoři: Lucie Vajdová z 8. B. - 1. místo, 
Kamila Doleželová z 8. C - 2. místo a Markéta Schorníková 
z 9. A - 3. místo.

Zvláštní cenu udělila porota Davidu Šudomovi 
z 8. B, který přednesl vlastní báseň „Sen“. 

Sen

David Šudoma

Ten sen, který se mi včera zdál, 
By nemohl mít ani samotný pan král.
Lesy plné ptactva, zvěře, 
Vypadají jako keře.

Vpravo teče vodopád, 
Pojďme se tam vykoupat. 
Z vody pod ním pije duha,
Vidím plavat štiku, pstruha.

Sumec je pán tlouštíků,
Kalí vodu v rybníku.
Pozor, pozor! Je tu had,
Nebezpečný kamarád.
Obejdu ho obloukem,
Smeknu před ním kloboukem.

Sotva tu jen nohu smočím,
Neuvěřím vlastním očím.
Mlha je tu všude kolem,
Stačí snu jen říci sbohem.

V okresním kole se opět hulínští školáci umístili 
velmi dobře. Ve 4.  kategorii získala Lucie Vajdová 2. místo 
a Radim Šimík v 1. kategorii zvítězil. Oba postupují do ob-
lastního kola, které bude v dubnu v Uherském Hradišti.

Mgr. Olga Zapletalová

Jarní portrét dívky.
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a Radim Šimík v 1. kategorii zvítězil. Oba postupují do ob-
lastního kola, které bude v dubnu v Uherském Hradišti.

Mgr. Olga Zapletalová

Jarní portrét dívky.
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Druhé pozvání do TOSu

Světový den vody

Opět na sněhu 

Naši žáci uvítali další pozvání do TOS Hulín na  
14. března. Tentokrát to byli žáci 9. A třídy, kteří se sezná-
mili s prostředím a provozem firmy. Kdo ví, možná někteří 
z nich budou v budoucnu v TOSu také pracovat. 

Žáci druhého stupně v hodinách výtvarné výcho-
vy s vervou připravovali jarní a velikonoční výzdobu, 

na kterou společnost přispěla škole již podruhé finanční 
částkou. I touto cestou bychom za žáky chtěli za tuto 
možnost poděkovat. 

Mgr. Ilona Herodesová

 Žáci sedmých, osmých a devátých tříd pochopili, že 
22. březen je pro vodu výjimečný. Na tento den připadne 
Světový den vody. Svátek životodárné tekutiny, která je 
dnes pro někoho samozřejmostí, pro jiné vzácností. Voda 
utváří naši kulturu a náš život. 

Žákům výtvarné výchovy se podařilo při tvorbě pro-
jektu o vodě sehnat spoustu informací, které zpracovávali 
nejen v hodinách výtvarné výchovy, ale i českého jazyka.

Hledali vodu v literatuře, ve filmu, hledali ji v malíř-
ství, hudbě, v lidském těle... V blízkém okolí i vodu slanou, 
sladkou či destilovanou, znečištěnou, čirou... Hledali vodu 
ve stavu pevném i  kapalném či plynném a v neposlední 
řadě vodu jako „přítele i nepřítele“.

Uvědomili si tak význam a cenu této životodárné 
tekutiny v lidském životě a na světě vůbec.

Mgr. Ilona Herodesová

Žáci sedmých tříd Základní školy Nábřeží Hulín si 
i tentokrát jako už tradičně vyjeli na lyžařský výcvikový 
kurz do Jeseníků. 

Po příjezdu do Petříkova je uvítala zasněžená zimní 
krajina, která byla v tomto roce opravdu velkou vzácností. 
Sněhové podmínky vydržely po celý týden, a tak se i z těch, 
co stáli poprvé na lyžích, postupně stávali  „lyžníci“. Jak 
už to bývá, nikdy není vše ideální. Lyžařské středisko 
Petříkov nám přichystalo i jedno nemilé překvapení, a to 
v podobě bacilu střevní chřipky. Zaútočil na naše dětské 
lyžaře, dospělé samozřejmě nevyjímaje, s takovou razancí, 
že je věru trochu potrápil. O  děti bylo samozřejmě dobře 
postaráno, a tak jsme týmovou prací „střevního vetřelce“ 
zničili a kurz úspěšně dotáhli do konce. 

Na závěr bych jménem všech účastníků kurzu 
ráda poděkovala našim sponzorům, ZŠ Hulín a firmě 

ORTIKA, kteří přispěli finanční částkou a zasloužili se 
tak o zlevnění kurzu. 

Mgr. Hana Fuksová 

Akordeony z Hulína opět bodovaly
Žáci hulínské Základní umělecké školy se zúčastnili 

28. února letošního roku Okresního kola národní soutěže 
ZUŠ komorní hra akordeonů vyhlašované Ministerstvem 
školství a tělovýchovy. Domů se vrátili se dvěmi prvními 
místy. Akordeonistka Kristýna Jurčová získala 1. místo 
ve druhé kategorii a Akordeonové trio Kristýna Jurčová, 
Andrea Stárková a Eva Šafaříková získalo v I.A kategorii 
rovněž první místo. Děvčata, která vede učitelka Ivona 
Sedláčková, tak postoupila do krajského kola v Rožnově 
pod Radhoštěm. 



Hulíňan     3/2008

20

KLUBÍČKO

První pomoc  je jistota

Nepřehlédněte! Den pro zdraví

Středisko pro volný čas připravuje na měsíc duben 
ve spolupráci s ČČK Kroměříž seminář, který pomůže při 
poskytnutí první pomoci nejen pedagogům, trenérům 
sportovních oddílů a rodičům, ale i široké veřejnosti. 
Cílem semináře je, aby co nejvíce občanů bylo řádně in-
formováno, jak poskytnout první pomoc raněnému a ne-
ublížit mu při tom. Tato akce bude obohacena o odborný 

výklad lektora s praktickými nácviky kardiopulmonální 
resuscitace na modelu.

Akce je plánovaná na duben a zájemci se mohou při-
hlásit denně v SVČ nebo na tel. č. 573 350 127, a to do pondělí 
7. dubna. Věříme, že tento seminář bude pro mnohé  „dospě-
láky“ přínosem a hlavně - rodičům s malými dětmi pomůže 
rozšířit jejich znalosti o poskytnutí první pomoci.

Přípravka kopané SK Spartak Hulín ve spolupráci 
s SVČ pořádá nábor chlapců i dívek do mládežnických 
družstev kopané.

Zváni jsou ročníky narození 2000 a mladší. 
Nezávazně si mohou kluci a dívky trénink vyzkoušet, 
či jen podívat se, jak se fotbal hraje, a to každé pondělí 
a čtvrtek od 15,30 hod. na stadionu SK Spartak.

Rodiče zde získají od fundovaných trenérů infor-
mace o pravidelné treninkové jednotce, přehled soutěží 
v hale i venku. 

Je třeba, aby si noví zájemci s sebou přinesli sportov-
ní oblečení, obutí (kopačky nejsou podmínkou) a míč.

Tatínkové a maminky, zvažte tuto šanci pro vaši 
ratolest! Možná, že právě z vašeho kluka vyroste nový 
Nehoda, Drulák, Hapal nebo Zlámal, vždyť tito páni 
fotbalisté začínali právě v Hulíně.

Středisko pro volný čas dětí a mládeže připravu-
je pro děti a rodiče již tradiční zájezd do AQUA parku 
v Uherském Brodě. Akce je určena všem, kteří nepatří 
mezi pecivály a závisláky na počítačích, a také všem těm, 
kterým je plavání, skotačení v bazéně, řádění v divoké 
řece či relaxace ve whirpoolu příjemná.

Pozor, pokud opravdu chcete tento den věnovat 
upevnění zdraví, přihlaste se u nás včas.

Akce se uskuteční v neděli 20. dubna. Cena za bazén 
pro děti je 80 Kč, cena pro dospělého  100 Kč.

Upozorňujeme zájemce na to, že účastníci platí 
pouze vstup do AQUA parku. Doprava je hrazena z pro-
středků SVČ.

Bližší informace získáte u pracovnic SVČ denně, 
a tak neváhejte, neboť autobus je jen jeden a není nafu-
kovací. Těšíme se na vás!

SVČ Hulín připravuje:

Sobota 29. března 2008, od 9 do 12 hodin
LETEM SVĚTEM INTERNETEM aneb INTERNET 

ZA PĚTIKAČKU.
vyzvednout časovku - ta určí dobu, kdy můžete v naší počíta-
čové síni surfovat na netu či hrát hry. Neváhejte a přijděte si 
pro přihlášku, naše nabídka je určena všem dětem v regionu 

Chystáme se na léto v termínu od 13. 6. 
- 22. 6. 2008  HIT LÉTA 2008 aneb ZAOSTROG

Ozdravný pobyt pro rodiny, seniory a všechny, kteří 
milují krásy Chorvatska. Zaostrog je malé turistické 
letovisko v Makarském přímoří, zhruba na půli cesty 
mezi Splitem a Dubrovníkem. Stará část městečka se 
rozprostírá pod strmými svahy pohoří Biokovo. Moderní 
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Výtvarné dílny pro 2 šikovné ruce

část Zaostrogu byla vybudována při pobřeží lemovaném 
Jadranskou magistrálou. Centrem prochází promenáda 
s palmami a piniemi. 

Děti se zabaví např. bohatou nabídkou plážové 
herny, na dospělé čekají restaurace či pizzerie s živou 
hudbou a venkovní diskotékou. Pobřeží je nízké, pozvolně 
se svažující do vody a pláže jsou zde oblázkové a písečné. 
Okolí pokrývají borové lesy a olivové háje.Kemp VITER se 
nachází v centru Zaostrogu, což je asi 30 metrů od pláže. 

zahrnuta doprava, pojištění CK proti úpadku a služby 
 

Zájem o tuto akci je značný, proto upozorňujeme na ome-
zenou kapacitu autobusu. Neváhejte a příjďte si pro 

dárkem k narozeninám.

Sobota 29. března v 9 hodin 
TVOŘÍME Z PEDIGU

Sobota 5. dubna v 9 hodin
TRADIČNÍ  BATIKOVÁNÍ                                   

lněná prostěradla, dečku, to co budete chtít batikovat  

Sobota 19. dubna v 9 hodin       
SKLENĚNÁ KRÁSA

-

ramků a dekorativních suvenýrů ze skleněných korálků  

Sobota 26. dubna v 9,00 hodin
ČARODĚJNICE NA START

-

Semináře jsou přístupné pro všechny věkové kate-
gorie. Bližší informace získáte denně v SVČ nebo 
na tel č. 573 350 127.

STŘEDISKO  PRO VOLNÝ ČAS DĚTÍ A MLÁDEŽE  
HULÍN, Nábřeží 696, 
e-mail: klubickohulin@atlas.cz

Fanoušci hulínské Admiry se konečně dočkali, v ne-
děli 23.3. odstartovaa jarní část okresního přeboru, která 
slibuje dramatické boje o okresního přeborníka. Sezóně 
samotné předcházela tvrdá zimní příprava, jejíž součástí 
byl již třetí ročník zimního turnaje o pohár starosty města 
Hulína. Turnaj za účasti týmů z 1. A a 1. B třídy nabídl 
kvalitní zápasy a pro Admiru byl velmi úspěšný, přestože 
vítězství ve finále ztratila těsně před závěrečným hvizdem. 

Admira přišla o pohár FOTBAL
V následném penaltovém rozstřelu byli šťastnější hos-
té z Těšňovic, kteří po zápase přebrali z rukou starosty 
Romana Hozy pohár za vítězství v turnaji. Na Admiru tak 
již potřetí zbyla „pouze“ druhá příčka. Turnaj byl velmi 
dobře zorganizován, o čemž svědčí pochvalné vyjádření 
samotných účastníků a projevený zájem o účast na dalším 
ročníku.(Tabulka turnaje včetně dalších podrobností je 
na webových stránkách.)
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V březnu zemřeli tito naši spoluobčané:

Jiří Jurka (1948)
Anežka Šimoňuková (1925)
Josef Kuchařík (1929)
František Vlček (1938)
Miloslav Šajdák (1924)
Božena Salvetová (1919)
Eduard Hradil (1938)

Opustili nás

Vzpomínka

Dne 20. března 2008 by se dožil 70 let můj manžel, 
náš tatínek, dědeček, pradědeček, tchán a kamarád

František KRŠKA
Život bez něho už nikdy nebude takový, jaký byl.

Všichni, kteří jste ho znali a měli rádi, 
zavzpomínejte s námi.

Děkuje manželka Jana, dcera Ivana 
a syn Igor s rodinami. 
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Pár statistických čísel

Čtenáře Hulíňanu zajisté bude zajímat, co říkají 
statistické údaje hulínské matriky za uplynulý rok. 

STAV OBYVATEL 
K 1. lednu 2007 žilo v Hulíně 7.421 obyvatel, z nichž 

363 v Záhlinicích a 91 v Chrášťanech. Přesně po roce, tedy 
1. ledna 2008, bylo v Hulíně evidovaných 7.357, přičemž 
358 v Záhlinicích a 86 v Chrášťanech. To znamená, že 
počet obyvatel u nás za poslední kalendářní rok klesl 
o 64. Z toho v Záhlinicích o pět obyvatel a stejně tak pět 
obyvatel ubylo i v Chrášťanech.

MOŽNÁ NEVÍTE, ŽE…
-

čanů, z toho do Záhlinic sedm, v Chrášťanech nepřibyl 
nikdo.

Devět bylo ze Záhlinic a z Chrášťan čtyři.

chlapců a dvaatřicet děvčat.

v Záhlinicích byla dvě novorozeňata. 

v Záhlinicích a jeden   v Chrášťanech.

ŽENILI SE A VDÁVALY
Uplynulý rok byl rokem, v němž uzavřelo osmnáct 

snoubeneckých párů manželství. S výjimkou dvou byly 
všechny páry sezdány před Městským úřadem v Hulíně. 
Jeden pár byl sezdán v kostele sv. Václava v Hulíně a jeden 
v kostele v Pravčicích.

BYLI ZLATÍ I DIAMANTOVÍ
Jak jsme zaznamenali i v Hulíňanu, v loňském roce 

jsme byli svědky dvou významných jubileí. Dva man-
želské páry se dožily neuvěřitelných padesáti a šedesáti 
let společného života. Zlatou svatbu oslavili manželé 
Hořčicovi a diamantovou svatbu manželé Prokopovi.

Vladimíra Obdržálková – matrikářka

KULTURA

Každoročně 2. dubna si většina knihoven připomíná 
narození velkého dánského spisovatele a pohádkáře 
Hanse Christiana Andersena. Městská knihovna v Hulíně 
při této příležitosti pořádá „Týden dětské knihy“.

Okno
do knihovny

Týden dětské knihy

V úterý 1. dubna a ve čtvrtek 3. dubna knihovna 
promine dětem, které nevrátily knížky včas, poplatky 
z prodlení. Věříme, že této výhody „zapomnětliví“ čte-
náři opravdu využijí. Samozřejmé je i zápisné na celý rok 
zdarma. Po celý týden najdete v dětském oddělení řadu 
soutěží, kvizů a hádanek a další akce jako např. 3. dubna 
Čarování s Harry Potterem.

28. březen od 18 hodin
Milí přátelé dětských knížek,
když se po dočtení poslední večerní pohádky zachumláte 
do teplého pelíšku, napadlo vás někdy, co dělají knížky 
v noci? Jen jednou za rok mohou malá mořská víla, ošklivé 
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káčátko i cínový vojáček opustit stránky knih a spolu 
s vámi prožít před svátkem dětské knihy pohádkové 
dobrodružství, které připravují v mnoha školách, dru-
žinách, ústavech, nemocnicích, domech dětí, školních 
a veřejných knihovnách...

MAGNESIA LITERA –   SOUTĚŽ O NEJLEPŠÍ ČESKOU 
KNIHU ROKU 2007!

Máte-li zájem se hlasování zúčastnit, napište na po-
hlednici, kterou obdržíte v Městské knihovně, název 
původní české beletristické knihy z roku 2007, která se Vám 
nejvíce líbila, či o níž si myslíte, že je nejlepší.  Vybírejte 
z původní české prózy a poezie .  Hlasovací lístek – pohled-
nici - předejte knihovně do 10.dubna 2008.   Lístky budou 
odeslány hromadně.  Hlasovat lze případně též e-mailem 
na adresu: soutez@magnesia–litera.cz. Hlasování je slo-
sovatelné a můžete vyhrát jednu z 1.000 cen (poukázky 
na  odběr  knih od Knihkupectví Kanzelsberger)! Seznam 
tisíce vylosovaných výherců bude zveřejněn dne 30. dubna 
na www.magnesia-litera.cz.

Lístky můžete odevzdávat do 10. dubna 
i v Městské knihovně Hulín, kde je hromadně 
odešleme.

NADACE DĚTI KULTURA SPORT
Slavnostního  vyhlašování výsledků kulturního 

grantu, nad kterým stejně jako nad všemi ostatní-
mi převzal záštitu hejtman Zlínského kraje Libor 
Lukáš, se uskutečnilo v neděli 16. března 2008 
od 14 hodin v hlavním sále uherskohradišťské 
Reduty, kde převzala ředitelka KULTURNÍHO 
KLUBU M. Martinů šeky s finanční částkou a věc-
né dary pro Městskou knihovnu a Kulturní Klub 
v Hulíně.

Městská knihovna v Hulíně a Kulturní 
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 Žadatelé v předložených projektech nejčastěji 
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DĚTI ZE ŠKOLKY NAVŠTÍVILY KNIHOVNU

Malujeme si, čteme a povídáme. Knihovna je fakt dobrá věc. 
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KULTURA

KULTURNÍ POZVÁNKY

BŘEZEN
Sobota 29.3. ve 20 hodin
KLUBOVÝ VEČER
DJ Prior (zl),  DJ Kass (km) 
Druhý klubový večer, tentokrát pod taktovkou dvou DJ’s, 
kteří vám zahrají více hudebních stylů a to Hip Hop, Funk, 
DnB, NuJazz, House. 

DUBEN
Sobota 5. 4. v 10 hodin
MAJORETTES SHOW HULÍN 2008
IV. ročník nepostupové soutěže mažoretek, konané pod 
záštitou starosty města Hulína.
Soutěžní disciplíny: 
Sólo, duo, trio, miniformace – pochod s hůlkou
Sólo, duo, trio – tanec s hůlkou a rekvizitami

Věkové kategorie:  
děti od 6 – 10 let
juniorky od 10 – 14 let
seniorky od 14 a více let
Soutěž se bude konat v tělocvičně ZŠ Nábřeží Hulín.

Neděle 6. 4. v 15 hodin
OCHUTNÁVKA VÍNA S CIMBÁLEM
Příjemné posezení u vínečka s cimbálovou muzikou 
DUBINA.
V ceně je zahrnuta ochutnávka 10 druhů vín z Blatnice 
pod Sv. Antonínkem. Vstupné 80,- Kč

Pondělí 7. 4. – pátek 11. 4. 2008
HULÍNSKÉ POHÁDKOVÉ JARO - Festival dětských di-
vadelních souborů

Pondělí 7. 4. v 9 hodin pro děti MŠ a 1. tříd
POŠŤÁCKÁ POHÁDKA 
BRÉMŠTÍ MUZIKANTI
Hraje divadelní soubor SVČ ATLAS a BIOS Přerov

Úterý 8. 4. v 9 hodin pro děti MŠ
ULOUPENÉ PRINCEZNY
Hraje divadelní soubor ZŠ Kostelec u Holešova

Středa 9. 4. v 10 hodin pro děti 4. - 5. tříd
ZLATOVLÁSKA
Hraje divadelní soubor ZŠ a MŠ speciální Kroměříž

Čtvrtek 10. 4. v 9 hodin pro děti 1. - 2. tříd  
KÁJASPINKEJHNED, SKŘÍTEK DĚTSKÝCH SNŮ
Hraje divadelní soubor ZŠ Zachar, Kroměříž

Čtvrtek 10. 4. v 11 hodin pro děti 5. - 6. tříd
CIRKUS
Hraje divadelní soubor VESNIČÁNEK Bojanovice

Pátek 11.4. v 9 hodin pro děti 3. tříd
PRINCEZNA A LOUPEŽNÍCI
Hraje divadelní soubor ZŠ Komenského Kroměříž

Sobota 19. 4.  ve 14 hodin
KOCOUR V BOTÁCH
Lidová pohádka pro děti s pěknými písničkami v podání 
divadelního souboru Malá scéna Ústí nad Labem.

Sobota 19. 4. ve 20 hodin
APRÍLOVÝ ROCKOVÝ BÁL
K tanci a poslechu hraje skupina  EXPO - PENSION

Neděle 20.4. v 17 hodin
Koncert dechového orchestru MORAVA
V pořadu „PRO KAŽDÉHO NĚCO“

Od 23. 4. do 30. 4. 2008
Výstava obrazů Jany Veselé PASTELY A TEMPERY    
Vernisáž 23. dubna v 16 hodin v hudebně Kulturního 
klubu Hulín. Otevřeno denně od 13 do 16 hodin.              
Malířka a keramička Jana Veselá se narodila v roce 1938 
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KULTURA
v Olomouci. V Hulíně působila jako učitelka na základní 
škole J.A. Komenského a na Základní umělecké škole. 
Připravovala výstavy výtvarných prací žáků v půdních 
prostorách a na zahradě základní školy nebo v Kaplance, 
kde byly prezentovány výsledky výtvarných projektů. 
V průběhu let 1991 až 2005 měla výstavy ve Volyni, 
Litomyšli, Kutné Hoře, Praze, Dvoře Králové nad Labem, 
Pelhřimově, Uhříněvsi, Kolovratech nebo Brandýsu nad 
Labem. Jana Veselá se o malování zajímá od mládí. 
Pracuje technikou tempery a suchého pastelu nebo 
rudky. Témata hledá v historických částech a zákoutích 

měst nebo v přírodě.  Od roku 1996, kdy odešla z Hulína, 
žije v Praze. Tam devět let učila v ZUŠ, nyní pracuje 
v tamním domě dětí, kde vyučuje keramiku.

Magická pohádková hra Františka Hrubína v podání 
Divadelního a loutkového souboru Sokol Kroměříž.
František Hrubín se inspiroval příběhem, který provází 
lidstvo v různých obměnách po celá staletí. Příběh Krásky 
a zvířete je plný napětí, strachu, snů, tajemna, reálných 
životních situací, lásky a zklamání.

Výživa psa II.PEL - MEL

Jak už jsme se zmínili v minulém Hulíňanu, výživu 
a krmení můžeme rozdělit do třech kategorii. Jde o kr-
mení z vlastních surovin, krmení suchou kompletní po-
travou ve formě  granulí a nakonec krmení psa krmivem 
z konzervy. Pes má relativně krátký zažívací trakt, a proto 
potrava prochází jeho střevem dosti rychle. Aby za tuto 
krátkou dobu došlo k dobrému natrávení a vstřebání 
potravy, musí se podle jednotlivých složek stravy vytvářet 
určitá skladba a množství trávicích šťáv a bakteriální mi-
kroflóry. Toto přizpůsobení trvá při krmení stejné stravy 
7 až 14 dní. Po této době je strava optimálně využívána 
a vstřebávána, avšak pouze za předpokladu, že krmíte 
stále stejným krmivem ve stejných poměrech. Pokud 
psa krmíte doma připravovanou stravou, dostane ráno 
maso a příkrm, v poledne stejné maso a příkrm a večer 
totéž. U psa krmeného granulemi jsou to po celý den jen 
granule. Tento příklad je samozřejmě o krmení štěňat, 
neboť dospělé psy krmíme jednou denně, nepočítaje 
gigantická plemena jako například německá doga. Těm 
krmivo dělíme tak, že  ráno dostanou třetinu a večer dvě 
třetiny denní krmné dávky. Pokud  krmíte každý den 
něčím jiným, nemůže dojít k přizpůsobení zažívacího 
aparátu. Tím dochází k tomu, že pes má potřebu daleko 
většího množství potravy. Také zásobení organismu 
potřebnými vitamíny a minerály bývá narušeno, což se 
odráží zejména v kvalitě srsti a množství a konzistenci 

stolice. Také pokud do relativně stálé krmné dávky za-
řadíte náhle jiný druh krmiva (např. masovou konzervu 
o Vánocích, větší množství pamlsků a pod.). Náhlá změna 
vede většinou k vyvolání průjmu. Stravitelnost stravy 
však závisí na technologii jejího zpracování. Zatímco 
stravitelnost doma připravované stravy je kolem 40 %, 
stravitelnost u sušené, komerčně připravované stravy 
je 60-80 %. Z toho vyplývá, že suché stravy potřebuje 
pes zhruba o třetinu až polovinu méně než stravy doma 
připravované. Doma připravovaná strava, (maso, příkrmy, 
zelenina atd.) má výhodu, že psovi chutná a dobře ji při-
jímá. Nevýhodou je obtížné vybalancování krmné dávky, 
a to jak co do složení živin, tak vitamínů a minerálů. 
Nemluvě o náročné přípravě a skladování, s čím souvisí 
menší ekonomická výhodnost oproti většině  suchých 
krmiv. U konzervované stravy je dobrá skladovatelnost. 
Je aromatická a psi ji dobře přijímají. Konzervy se snadno 
dávkují a vyznačují  se kompletností krmné dávky. Mezi 
nevýhody patří vysoké procento (cca 70%) vody, proto 
je spotřeba těchto krmiv vysoká a ekonomicky méně vý-
hodná. U suchého krmení vyzvedněme plnou vyváženost 
dle věku, plemene a zatížení psa. Obsahuje kompletní 
skladbu živin, vitamínů a minerálů. U granulí je  výhod-
né skladování, dávkování a jsou ekonomicky lepší než 
konzervy.  Mezi hlavní nevýhody je zhoršené přijímání, 
hlavně při přechodu z doma připravované stravy. 
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PEL - MEL
Pokud chceme porovnat jednotlivá krmiva z hledis-

ka ekonomického, musíme brát v úvahu množství vody 
neboli vlhkost krmiva, denní krmnou dávku a cenu za ki-
logram krmiva. Například konzervy, stejně jako čerstvé 
maso, mají obsah vody cca 70-80 %.  Spotřeba takovéto 
stravy je vyšší, přesto tuto vodu zaplatíte. Naproti tomu 
sušená krmiva mají pouze cca 10% vody. Deset kilogramů 
vážící pes má dostat zhruba 600 g kompletní konzervy, 
což vyjádřeno v korunách vychází v průměru na 25-30 Kč. 
V případě suchého krmiva zaleží navíc na jeho skladbě 
a technologické úpravě. Vezmeme-li v úvahu suché 
krmivo střední kategorie, za které zaplatíte cca 50 Kč 
za kilogram, stojí nás denní dávka na 10 kg psa přibližně 
8,5-10 Kč, protože denní dávka u krmiv střední třídy bývá 

170-200 g na 10 kg hmotnosti psa. Vezmeme-li v úvahu 
suché krmivo vyšší kategorie, které je kvalitnější a stojí 
cca. 80 Kč za kilogram, stojí nás denní dávka na 10 kg 
psa přibližně 12 Kč, protože denní dávka u krmiv vyšší 
kategorie je vzhledem k jejich vyšší stravitelnosti 150 g 
na 10 kg hmotnosti psa. Z tohoto orientačního přehledu 
vyplývá, že krmit konzervou je luxus. Naopak krmení 
na první pohled drahým krmivem není zdaleka tak 
drahé a pro psa je po stránce výživné tím nejlepším. 
Je jen na vás, čemu dáte přednost a jakým stravovacím 
návykům naučíte svého psa.

MVDr. Tomáš Žák, 
Veterinární ordinace Hulín

Náročný víkend hulínských gymnastek SPORT
V sobotu 15.3. se tři naše závodnice zúčastnily těž-

kého celorepublikového závodu v Ostravě – ostravského 
čertíka. V kategorii juniorky obsadila Kristýna Rusinová 
5. místo ze 6 závodnic. Vítězka této kategorie zacvičila  
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Gymnastkám k výkonům blahopřejeme a těšíme 
se na III. ročník prázdninové ceny v červnu opět v Hulíně. 
Poděkování patří i našim sponzhorům. 

Trenéři

Vyhlašování výsledků II. ročníku Velikonočníhozávodu gymnastek v hulínské tělocvičně.
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Stačí několik vydání Hulíňanu a zima je pryč. Pomalu, 
ale jistě končí přípravné období fotbalistům Spartaku 
a schyluje se k bojům o mistrovské body. 

Muži v únoru sehráli několik přípravných zápasů 
a k tomu absolvovali kondiční soustředění v Luhačovicích. 
Kolotoč zápasů zahájili utkáním doma s týmem z Holešova 
(1:1, b: Čonka), a pokračovali o 4 dny později právě na sou-
středění v Luhačovicích s týmem ze Slavičína (1:2, b: 
Mršťák). Při týdenním pobytu ve známém středisku hráči 
dostali pořádně do těla. Kdo měl možnost udělat si alespoň 
pěší výlet kolem tamní přehrady, jistě uzná, že oběhnout ji 
dá velký zápřah. Fotbalisté to zvládali i kolem 12ti minut. 

Po návratu domů sehráli muži další utkání proti 
celku z MSFL – Uničovem, za otřesného studeného a ark-
tického větru. Výsledek 2:3 pro hosty (b: Huťka, Paciorek) 
byl spíše varovným prstem pro náš celek, než úspěchem 
soupeře, protože Spartak v utkání vedl 2:1 a měl jej dovést 
do vítězného konce. O týden později pak v nervózním 
utkání proti Napajedlům Spartak horko těžko vyhrál 2:1 
(b: Máčala, Huťka). Původně naplánovaná příprava proti 
celku ze Zábřeha se neodehrála kvůli zrušení zápasu ze 
strany soupeře.

Dorostenci si zápasové zatížení užili do sytosti 
taktéž. Sehráli celkem 5 zápasů s bilancí 4 vítězství, jedna 
porážka. Výsledkově: Spartak – Viktoria Otrokovice 5:3 (b: 
Tabara, Neradil 2x, Němec, Hradil), Spartak – Chropyně 2:1 
(b: Horák, Němec), Spartak – Žálkovice 3:0 (b: 2x Horák, 
Němec), Spartak – Chropyně 1:3 (b: Neradil), Spartak – 
Čechovice 2:1 (b: Šůstal R., Hradil).

Žáci zahájili přípravu jako poslední a únor strávili 
především tréninky. To naopak přípravky si počínaly ve-
lice aktivně a sehráli několik turnajů s těmito výsledky.

Starší přípravka se zúčastnila turnajů v Otrokovicích 
(4. místo), Hranice (3. místo), Valašské Meziříčí (5. místo). 
V závěru února si hráči vyzkoušeli zápas venku a porazili 
Kojetín 1:0 (b: Šimoňuk). 

Mladší přípravka vyhrála turnaj na Jiskře Otrokovice 
a náš brankář Radek Stratil byl dokonce vyhlášen nej-
lepším brankářem celého turnaje! V Otrokovicích 

o 14 dní později, tentokráte na turnaji pořádaném tamní 
Viktorií, pak nejmenší fotbalisté skončili na 5. místě.

Vážení čtenáři, v době, kdy budete číst tyto řádky, už 
bude sezóna v plném proudu, či postupně některé týmy 
půjdou do bojů. Přinášíme Vám zde s předstihem rozpis 
domácích mistrovských zápasů jarní sezóny. Vaši účast 
a podporu budou všechny týmy potřebovat. Čeká nás 
perné jaro a radost z úspěchů hulínských barev je veselejší 
v co nejhojnějším počtu, jde především o reprezentaci 
našeho města. Takže na viděnou ve Sportovním areálu 
při těchto příležitostech:

Muži:
29. 3. 2008 15.00 Hulín – Žďár n/S. 
12. 4. 2008  15:30 Hulín – Židenice 
26. 4. 2008  16:00 Hulín – Boskovice 
8. 5. 2008  16:30 Hulín – Rousínov 
10. 5. 2008 16:30 Hulín – Vyškov 
24. 5. 2008  16:30 Hulín – Viktoria Otrokovice 
7. 6. 2008  16:30 Hulín – Havlíčkův Brod

Dorost:
22. 3. 2008  10:00 Hulín – Kelč 
5. 4. 2008  10:00 Hulín – Malenovice 
19. 4. 2008  10:00 Hulín – Chvalčov 
3. 5. 2008  10:00 Hulín – Bylnice 
17. 5. 2008  10:00 Hulín – Valašská Polanka 
31. 5. 2008  10:00 Hulín – Zašová 
14. 6. 2008  10:00 Hulín – Vlachovice

Žáci:
20. 4. 2008  10:00 Hulín – Chvalčov
4. 5. 2008  10:00 Hulín – Mrlínek

Přípravka:
29. 3. 2008  9.30 Hulín – 1. FC Valašský
12. 4. 2008  9.30 Hulín – Poličná
26. 4. 2008  9.30 Hulín – Zlín
10. 5. 2008  9.30 Hulín – Bystřice p/H.
24. 5. 2008  9.30 Hulín – Vsetín

Pravidelné info a aktuality na www.spartakhulin.com.

Zimní příprava fotbalistů končí
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Lyžařský zájezd se školákům vydařil, jen chřipka radost 
ze sněhu mnohým pokazila.

Týmové foto FK Admira Hulín, která obsadila 
na turnaji 2. místo.

Prvním občánkem letošního roku byl Marek Kluz, který se mamince Olze narodil 3. ledna jako sedmé dítě. V obřadní síni jej 
23. února spolu s dalším, jen o několik dní starším kamarádem, přivítali se všemi poctami. Místostarosta Olze Kluzové 

poblahopřál a předal dar, který dostal Marek do kolébky, jelikož - ač v rodině sedmý - byl v Hulíně první.

Na letošní Velikonoce se připravili nejen hulínští školáci, kteří ve vyučování malovali a tvořili různé dekorace, ale i pekli 
perníčky, přepočítávali a vážili, přeosívali a zdobili... Velikonočně se zachovali také obchodníci, kteří 26. 3. otevřeli první 

supermarket v Hulíně na Záhlinické. Lidé jej vzali  útokem, a tak jen doufejme, že v této konkurenci obstojí i menší obchodníci. 
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